
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Άδεια απουσίας της Βουλευτή κ. Ε. Τσουµάνη-Σπέντζα,

σελ. 5842
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το Γενικό Λύκειο Νάουσας Πάρου Κυκλάδων, το
µειονοτικό ιεροσπουδαστήριο Εχίνου Ξάνθης, το Γυµνάσιο
Σαµοθράκης 'Εβρου και το 2ο Γυµνάσιο Σκύδρας Πέλλας,
σελ. 5833, 5843, 5845

3. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 5835

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 5813
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

5814-5828
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της ∆ευ-

τέρας 19 Απριλίου 2010, σελ. 5829
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Πρωθυπουργό:
i. σχετικά µε την αντιµετώπιση των θεµάτων εξωτερικής

κ.λπ., σελ. 5830
ii. σχετικά µε τα Εθνικά Κληροδοτήµατα κ.λπ., σελ. 5831
iii. σχετικά µε το ρόλο του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου

στο µηχανισµό δανειακής υποστήριξης της Ελλάδας κ.λπ.,
σελ. 5833

β) Προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων:
i. σχετικά µε τις αποζηµιώσεις στους καλλιεργητές Πέλ-

λας, που έχουν πληγεί από ακαρπία και µειωµένη παρα-
γωγή, κ.λπ., σελ. 5835

ii. σχετικά µε τη στήριξη των καπνοπαραγωγών κ.λπ., σελ.
5837

iii. σχετικά µε τα βιοµηχανικά σφαγεία της 'Ενωσης Αγρο-
τικών Συνεταιρισµών (Ε.Α.Σ.) Αγρινίου κ.λπ., σελ. 5839

γ) Προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης:
i. σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων του Ορ-

γανισµού Περίθαλψης Ασφαλισµένων ∆ηµοσίου (ΟΠΑ∆)
λόγω έλλειψης ελεγκτών ιατρών κ.λπ., σελ. 5840

ii. σχετικά µε τη χρηµατοδότηση του βρεφονηπιακού σταθ-
µού «'Ιδρυµα Επαµεινώνδα Βοσυνιώτη» κ.λπ., σελ. 5842

δ) Προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής, σχετικά µε την Αναθεώρηση του Περιφε-
ρειακού Σχεδιασµού για τη διαχείριση των απορριµµάτων
κ.λπ., σελ. 5843

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
Κατάθεση Εκθέσεως ∆ιαρκούς Επιτροπής:
Η ∆ιαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου καταθέτει

την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής: «Τροποποίηση
της νοµοθεσίας για την εναλλακτική διαχείριση των συσκευ-
ασιών και άλλων προϊόντων και τον Εθνικό Οργανισµό Εναλ-
λακτικής ∆ιαχείρισης Συσκευασιών και Άλλων Προϊόντων
(Ε.Ο.Ε.∆.Σ.Α.Π.) και άλλες διατάξεις», σελ. 5842
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Αθήνα, σήµερα στις 16 Απριλίου 2010, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.28’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Προέδρου αυτής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΥ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Τσιαούση Ελένη,
Βουλευτή Έβρου, τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Οι Βουλευτές Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ  ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  το Εργατικό Κέντρο Σάµου ζητεί να µην κατατεθεί το νέο
ασφαλιστικό νοµοσχέδιο κ.λπ..

2) Οι Βουλευτές Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ  ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ  κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  η Ένωση Πλοιοκτητών - Επαγγελµατιών Αλιέων << Η
ΜΕΣΟΓΕΙΟΣ>> ζητεί να µην καταργηθεί η λειτουργία της βιν-
ζότρατας.

3) Οι Βουλευτές Λαρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ, Μαγνη-
σίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ και Β’ Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥ-
ΡΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο
Οικοδόµων και Συναφών Επαγγελµάτων Ν. Λάρισας ζητεί τη δη-
µιουργία στη Λάρισα Κέντρου Υγείας του ΙΚΑ αστικού τύπου µε
την σύµπραξη δηµόσιου και ιδιωτικού τοµέα κ.λπ..

4) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΣΩΤΗΡΗΣ  ΧΑΤΖΗΓΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο ∆ήµος Πύλης Τρικάλων ζητεί
έκτακτη οικονοµική ενίσχυση για την αποκατάσταση των ζηµιών
που υπέστη στην περιοχή του από κατολισθητικό φαινόµενο.

5) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΣΩΤΗΡΗΣ  ΧΑΤΖΗΓΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  οι Σύλλογοι Γονέων και Κηδεµόνων
των Γενικών Λυκείων του Ν. Λάρισας ζητεί τα παιδιά των τρίτε-
κνων οικογενειών κατά την τριτοβάθµια εκπαίδευσή τους, να φοι-
τούν στην ίδια πόλη.

6) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Μεταπτυχιακών Φοι-
τητών και Υπ. ∆ιδακτόρων Τµήµατος Φυσικής Πανεπιστηµίου
Κρήτης ζητεί να ενηµερωθεί για τα αποτελέσµατα της αξιολόγη-

σης σε σχέση µε το πρόγραµµα ενίσχυσης Υπ. ∆ιδακτόρων
«Ηράκλειτος ΙΙ». 

7) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία   ζητεί τη χρηµατοδότηση της
µελέτης και την κατασκευή του φράγµατος, στο χείµαρρο Λη-
θαίο ∆ήµου Γόρτυνας Ηρακλείου Κρήτης. 

8) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Μεταπτυχιακών
Φοιτητών και Υπ. ∆ιδακτόρων Τµήµατος Φυσικής Πανεπιστηµίου
Κρήτης ζητεί να ενηµερωθεί για την ηµεροµηνία ανακοίνωσης
των αποτελεσµάτων αξιολόγησης σε σχέση µε το πρόγραµµα
ενίσχυσης Υπ. ∆ιδακτόρων «Ηράκλειτος ΙΙ». 

9) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Αθλητικός Σύλλογος Αγίας
Βαρβάρας Ηρακλείου Κρήτης ζητεί οικονοµική ενίσχυση.

10) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Γενική Συνοµοσπονδία Αγρο-
τικών Συλλόγων Ελλάδος ζητεί την ενίσχυση κατηγορίας νέων
αγροτών.

11) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Εθνική Οµοσπονδία Τυφλών
ζητεί την απαλλαγή των τυφλών και των ατόµων µε προβλήµατα
όρασης από το πρόστιµο για την τακτοποίηση των ηµιϋπαίθριων
χώρων κ.λπ..

12) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Επιµελητήριο Πιερίας ζητεί τη
ρύθµιση των φορολογικών και ασφαλιστικών εισφορών των επι-
χειρήσεων της Πιερίας  εξαιτίας των δυσµενών επιπτώσεων από
το κλείσιµο των Τεµπών.

13) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Αγροτικός Συνεταιρισµός Καλ-
λιέργειας Παραγωγής και Εµπορίου Ακτινιδίων Άρτας ζητεί την
εφαρµογή µεθόδου πρόωρης ωρίµανσης ακτινιδίων.

14) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  οι ∆ηµοτικοί Σύµβουλοι του
∆ήµου Παραλίας Πιερίας ζητούν τη διενέργεια οικονοµικού ελέγ-
χου στον εν λόγω δήµο.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ
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15) Ο Βουλευτής Κιλκίς κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ  κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο διευθυντής του Γενικού Εκκλη-
σιαστικού Γυµνασίου - Λυκείου Κιλκίς ζητεί τη συγχώνευση του
σχολείου αυτού µε το ανάλογο σχολείοο της Νεάπολης Θεσσα-
λονίκης.

16) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο ∆ήµος Μανταµάδου Λέσβου ζητεί χρη-
µατοδότηση για την αποκατάσταση των ζηµιών από τις έντονες
βροχοπτώσεις, στο αγροτικό οδικό δίκτυο της περιοχής του.

17) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο ∆ήµος Εξωµβούργου Τήνου  ζητεί την
άµεση αποκατάσταση των κακοτεχνιών της λιµενοδεξανής στην
περιοχή Λειβάδας του Τ.∆. Στενής της περιοχής του.

18) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλλήλων
Νοµού Καβάλας ζητεί την πρόσληψη προσωπικού στην Αστυνο-
µική ∆/νση Καβάλας και την κάλυψη των ελλείψεων σε υλικοτε-
χνική και κτηριακή υποδοµή.

19) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  Σύλλογοι Προγραµµάτων ΚΕΘΕΑ Βο-
ρείου Ελλάδος ζητούν την οικονοµική στήριξη των προγραµµά-
των απεξάρτησης από τα ναρκωτικά.

20) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο ∆ήµος Ορφανού Καβάλας ζητεί τη ρύθ-
µιση ζητήµατος που αφορά τους όρους δόµησης σε οικισµούς
µικρότερους των δύο χιλιάδων κατοίκων.

21) Οι Βουλευτές Β’ Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ  ΓΕΩΡ-
ΓΙΑ∆ΗΣ και Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυνοµικών
Υπαλλήλων ζητεί την εξαίρεση επιδοµάτων των αστυνοµικών
υπαλλήλων από την περικοπή του 12%.

22) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ  ΑΗ∆ΟΝΗΣ  κατέθεσε

αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Ιδιοκτητών ΤΑΞΙ Σητείας «Η
ΠΡΑΙΣΟΣ» ζητεί την εξαιρεσή του από την υποχρεωτική εγγραφή
στο Επιµελητήριο Λασιθίου.

23) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ  ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Βιοµηχανιών Βο-
ρείου Ελλάδος διαµαρτύρεται για τις µεγάλες οφειλές του δη-
µοσίου προς τις επιχειρήσεις της βορείου Ελλάδος.

24) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ  ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  πολίτες διαµαρτύρονται για
την περικοπή από τον ΟΑΕΕ αναλωσίµων υγειονοµικών υλικών.

25) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ  ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  φορείς και σύλλογοι της
Θήρας ζητούν τη χρηµατοδότηση της µελέτης ανέλκυσης του
ναυαγίου του «Sea Diamond» κ.λπ..

26) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ  ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Πασχαλίδου Μαρία ζητεί
την πρόσληψη ωροµίσθιου προσωπικού στα καλλιτεχνικά σχο-
λεία.

27) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ  ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πολιτιστικός Σύλλογος Ελ-
λήνων ΡΟΜ Θεσσαλονίκης ζητεί τη στεγαστική αποκατάσταση
των Ελλήνων ΡΟΜ της ανατολικής Θεσσαλονίκης.

28) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ  ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πολιτιστικός Σύλλογος Πο-
µάκων Θράκης ζητεί την ίδρυση δηµόσιων µη µειονοτικών σχο-
λείων σε όλα τα ποµακοχώρια κ.λπ..

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 5191/27-01-2010 και 557403/3-2-2010 ερώ-
τηση των Βουλευτών κ.κ. Κοντογιάννη Γεωργίου και Κ. Αϊβαλιώτη
δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 6611/61-62/17-3-2010 έγγραφο  από τον
Υφυπουργό Προστασίας του Πολίτη  η ακόλουθη απάντηση:

5814 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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5816 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



2. Στην µε αριθµό 5458/02-02-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αποστολάτου Βαϊτση δόθηκε µε το υπ αριθµ. 7017/4/10835/17-3-

2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Προστασίας του Πολίτη  η
ακόλουθη απάντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



3. Στην µε αριθµό 5680/04-02-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Γαληνός Σπυρίδων δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 6611/5456/17-3-2010

έγγραφο από τον Υφυπουργό Προστασίας του Πολίτη  η ακό-
λουθη απάντηση:

5818 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



4. Στην µε αριθµό 5818/08-02-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ανατολάκη Γεώργιου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Β-498/17-3-2010

έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ι-
κτύων  η ακόλουθη απάντηση:
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5820 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



5. Στην µε αριθµό 6585/24-02-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κολοκοτρώνη Άγγελου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Φ10035/6021/

335/17-3-2010 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης  η ακόλουθη απάντηση:
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5822 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



6. Στην µε αριθµό 6595/25-02-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Παπαθανασίου Γιάννη δόθηκε µε το υπ αριθµ. 2/13980/0025/17-

3-2010 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Οικονοµικών  η ακόλουθη
απάντηση:
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5824 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



7. Στην µε αριθµό 6618/25-02-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 7017/4/10839-

17-3-10 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Προστασίας του Πολίτη  η
ακόλουθη απάντηση:
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5826 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



8. Στην µε αριθµό 6624/25-02-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 7017/4/10842-

17-3-2010 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Προστασίας του Πο-
λίτη  η ακόλουθη απάντηση:
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9. Στην µε αριθµό 7115/05/03/2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καράογλου Θεοδώρου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Φ900α/7730/

10804 17-3-2010  έγγραφο  από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η
ακόλουθη απάντηση:

5828 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επί-
καιρων ερωτήσεων της ∆ευτέρας 19 Απριλίου 2010.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 659/13-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Παναγιώτη Κου-
ρουµπλή προς τους Υπουργούς Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότη-
τας και Ναυτιλίας και Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων,
σχετικά µε τα έργα συντήρησης του οδοστρώµατος στο τµήµα
της Εθνικής Οδού Αντιρρίου – Μενιδίου κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 665/13-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αναστασίου Νεράντζη προς τον
Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε την
διακοπή της ταχυδροµικής εξυπηρέτησης της περιοχής του Πει-
ραιά κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 643/13-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αθανασίου Παφίλη
προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά
µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων των συµβασιούχων κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 652/13-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κωνσταντίνου Αϊβαλιώτη
προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτι-
λίας, σχετικά µε την ελληνική βιοµηχανία συναρµολογήσεως οχη-
µάτων κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 646/13-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Ζ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Αθανασίου Λεβέντη προς την Υπουργό
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τον υγειονοµικό
χάρτη της χώρας κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 649/13-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Έκτορα Νασιώκα
προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά
µε τη λήψη µέτρων αξιοποίησης της φέτας ως εθνικού προϊό-
ντος ελληνικής προέλευσης κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 663/13-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Κουκοδήµου προς την
Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχε-
τικά µε την χρηµατοδότηση των σχολείων πρωτοβάθµιας εκπαί-
δευσης στον Νοµό Πιερίας κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 644/13-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Μαυρίκου
προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά
µε τις απολύσεις εργαζοµένων στην εταιρεία ΦΑΓΕ κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 651/13-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Παύλου Μαρκάκη προς
τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων σχετικά µε τις
αναθέσεις έργων στη Χαλκιδική κ.λπ..
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε τώρα στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Θα προηγηθεί η τρίτη µε αριθµό 641/42/13-4-2010 επίκαιρη

ερώτηση της Γενικής Γραµµατέως της Κεντρικής Επιτροπής του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αλέκας Παπαρήγα προς
τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε την αντιµετώπιση των θεµάτων
εξωτερικής κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση της κ. Παπαρήγα έχει ως εξής:
«Τα δηµοσιεύµατα για τον διαχωρισµό του Αιγαίου στον εικο-

στό πέµπτο µεσηµβρινό, όπως και το έγγραφο του Αµερικάνου
διοικητή του νατοϊκού Αεροπορικού Στρατηγείου της Σµύρνης
που κηρύσσει το Αιγαίο ως «γκρίζα ζώνη» καθώς επίσης και οι
θέσεις που θεωρούν ότι οι Ελληνοτουρκικές συζητήσεις, για τις
διαφορές των δύο χωρών ξεπερνούν το θέµα της υφαλοκρηπί-
δας, προκαλούν έντονες ανησυχίες.

Επί της ουσίας είναι εξελίξεις που θίγουν κυριαρχικά δικαιώ-
µατα της Ελλάδας και διαµορφώνουν επικίνδυνη κατάσταση στην
περιοχή. Οι πανηγυρισµοί της Κυβέρνησης για τα ταξίδια του
Πρωθυπουργού στη Γερµανία, τη Γαλλία και τις ΗΠΑ δεν µπο-
ρούν να καθησυχάσουν τις ανησυχίες του λαού, γιατί δεν αφο-
ρούν τα λαϊκά συµφέροντα.

Οι ανησυχίες εντείνονται για τα ανταλλάγµατα που φαίνεται
ότι έδωσε η Κυβέρνηση σε βάρος των κυριαρχικών δικαιωµάτων
και υπέρ της προώθησης ιµπεριαλιστικών σχεδίων στην περιοχή. 

Η Κυβέρνηση οφείλει να ενηµερώσει το λαό τι δεσµεύσεις ανέ-
λαβε στις αξιώσεις των ΗΠΑ στο Αιγαίο, όσον αφορά την συνεκ-
µετάλλευση του πετρελαίου από την ελληνική και την τουρκική
πλουτοκρατία, την ένταξη του Αιγαίου στο σχεδιασµό της «αντι-
πυραυλικής ασπίδας» και στην αξίωση για την νοµιµοποίηση των
«γκρίζων ζωνών» στο Αιγαίο. Καθώς επίσης και ποιες δεσµεύσεις
ανέλαβε σχετικά µε το «Κυπριακό».

Η Κυβέρνηση πρέπει επίσης να ενηµερώσει το λαό για τον
ρόλο που ανέλαβε για πιο ενεργητική στήριξη των συµφερόντων
των ΗΠΑ στα Βαλκάνια, για την ανεξαρτητοποίηση του Κοσσό-
βου και την χρησιµοποίηση της FYROM ως χώρα προτεκτορά-
του τους για να ελέγχονται από τα αµερικανικά κεφάλαια οι
πλουτοπαραγωγικές πηγές και οι δρόµοι του πετρελαίου και του
φυσικού αερίου. Είναι φανερό ότι η εµπλοκή της χώρας στους
ανταγωνισµούς των µονοπωλιακών οµίλων στην περιοχή, εγκυ-
µονεί νέους κινδύνους και βρίσκεται σε αντίθεση µε τα συµφέ-
ροντα των εργαζόµενων και των λαών της περιοχής.

Ερωτάται ο κ. Πρωθυπουργός, για τις δεσµεύσεις της Κυβέρ-
νησης στα κρίσιµα αυτά ζητήµατα.»

Το λόγο έχει ο Πρωθυπουργός κ. Γεώργιος Παπανδρέου.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και

Υπουργός Εξωτερικών): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κυρία
Παπαρήγα µε έχετε ρωτήσει ξανά για το ίδιο θέµα, αλλά βλέπω
ότι επιµένετε.

Πρώτα-πρώτα σε σχέση µε τα δηµοσιεύµατα για το Αιγαίο στα
οποία αναφέρεσθε, θα είµαι και πάλι κατηγορηµατικός: ∆εν
έχουν καµία σχέση µε την αλήθεια, µε την πραγµατικότητα. ∆εν
χωράει καµία συζήτηση γι’ αυτό, κυρία Παπαρήγα, είναι απο-
κυήµατα της φαντασίας. Το ίδιο έχει απαντήσει βεβαίως και ο
Υπουργός Εθνικής Άµυνας σε ερώτηση, πριν από έναν περίπου
µήνα, του δικού σας Βουλευτή, του κ. Παφίλη.

∆εύτερον, από τον ∆ιοικητή της Αεροπορίας της Σµύρνης, ζη-
τήσαµε να ανακαλέσει το σχετικό του έγγραφο, στο οποίο ανα-
φέρεσθε, και το αίτηµα το δικό µας έγινε αποδεκτό. Και όπως
καταλαβαίνετε, αυτή η αποδοχή δηµιουργεί ένα ακόµη θετικό κε-
κτηµένο για τη χώρα µας.

Τρίτον, σε ό,τι αφορά την αντιπυραυλική ασπίδα, σας ενηµε-
ρώνω ότι τέτοιο αίτηµα δεν υπάρχει από πλευράς των Ηνωµένων
Πολιτειών. Συνεπώς, δεν υφίσταται κανένας τέτοιος σχεδιασµός,
όπως αυτός στον οποίο αναφέρεσθε στην ερώτησή σας.

Τέταρτον, για τα Βαλκάνια ρωτάτε διάφορα. Αυτό το οποίο
εµείς προωθούµε είναι ότι χρειάζεται να δεσµευθεί η Ευρωπαϊκή
Ένωση, µε στόχο την ένταξη των Βαλκανίων στην Ευρωπαϊκή

Ένωση το 2014. Και αυτό, να δηµιουργήσει µια δυναµική και για
τις απαραίτητες αλλαγές µέσα στις χώρες αυτές, για ευνοµία,
για καλύτερη οικονοµία, περισσότερη διαφάνεια και δηµοκρατία,
αλλά και µια δυναµική για την επίλυση βασικών προβληµάτων µε-
ταξύ των χωρών και, µάλιστα και µεταξύ των χωρών µε τις οποίες
έχουµε και εµείς διαφορές, όπως είναι το θέµα της πρώην Γιου-
γκοσλαβικής ∆ηµοκρατίας της Μακεδονίας.

Ακριβώς το θέµα της FYROM, όπως και στο Κυπριακό, έχουµε
καταθέσει επανειληµµένως, και σε όλες µας τις συναντήσεις, τις
δικές µας θέσεις, τις κόκκινες γραµµές -και εδώ, οφείλουµε όχι
απλώς να εγείρουµε, αλλά και να προωθούµε αυτά τα θέµατα σε
όλες τις σχέσεις µας, είτε στην Ευρωπαϊκή Ένωση στην Γερµα-
νία, την Γαλλία και σε άλλες χώρες, είτε σε διµερείς συναντή-
σεις, όπως στις Ηνωµένες Πολιτείες και στη Ρωσία.

Σε κάθε ταξίδι, σε κάθε συνάντηση, προωθούµε αυτές τις θέ-
σεις και παρά τις οικονοµικές δυσκολίες και τη δύσκολη θέση
στην οποία βρίσκεται η Ελλάδα, ξέρουµε να υπερασπιζόµαστε
τα εθνικά συµφέροντα και τα δικαιώµατα του ελληνικού λαού και
του κάθε Έλληνα πολίτη.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Η Πρόεδρος της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
κυρία Αλέκα Παπαρήγα έχει το λόγο.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ (Γενική Γραµµατέας της Κεντρι-
κής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας):
Κύριε Παπανδρέου, έχουµε συζητήσει πολλές φορές αυτά τα θέ-
µατα. Επίσης, όταν ήσασταν Υπουργός των Εξωτερικών στην κυ-
βέρνηση Σηµίτη, είχαµε την ευκαιρία να ανταλλάξουµε απόψεις.
Πρόκειται για διαχρονικά θέµατα. 

Το ζήτηµα, ένα τέτοιο µεγάλο θέµα όπως αυτό που βάζουµε
σήµερα, δεν το θέτουµε σε καµµία περίπτωση για λόγους εντυ-
πώσεων. Είναι ένα µεγάλο θέµα, θέλει πολλή ώρα συζήτηση,
όµως, δεν µας ικανοποιούν αυτά που είπατε. Βεβαίως, δεχόµα-
στε ότι έγινε ένα έγγραφο από το ΝΑΤΟ, το πήρε πίσω το ΝΑΤΟ
κ.λπ., ή παρακολουθούµε διάφορες δηλώσεις για τις κόκκινες
γραµµές. 

Υπάρχει µία πραγµατικότητα, η οποία πια δεν µπορεί να καλυ-
φθεί µε γενικές θέσεις. Για παράδειγµα, η µόνη διαφορά που
αναγνωρίζουµε µε την Τουρκία, είναι η διευθέτηση του ζητήµα-
τος της υφαλοκρηπίδας. Είναι και δική µας θέση αυτή, αλλά αυτή
η θέση ούτε την Κυβέρνηση καλύπτει ούτε και εµείς µπορούµε
πια να λέµε µόνο αυτό, όταν έχουµε µια σειρά από διαχρονικά
δεδοµένα και καινούργια.

Κατ’ αρχάς µετά το 1996 και την ιστορία µε τα Ίµια, έχουµε
επίσηµο καθεστώς αµφισβήτησης των ελληνικών κυριαρχικών δι-
καιωµάτων, κάτι που δεν ήταν πιο πριν και αποκρυσταλλώνεται
στο ΝΑΤΟ µε το γεγονός ότι το ΝΑΤΟ επικυρώνει όλες τις πα-
ραβιάσεις και όλες τις ενστάσεις της Τουρκίας. Η επικύρωση
αυτή µάλιστα –µε άλλο τρόπο, όχι ακριβώς όπως του ΝΑΤΟ- επε-
κτείνεται και στο χώρο της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αφού η Ευρω-
παϊκή Ένωση πέρα από τη γενική θέση που λέει «να
διευθετηθούν οι διαφορές σας», λες και οι διαφορές είναι ισότι-
µες, ίδιας φύσης, είναι πενήντα-πενήντα, δεν συνδέει καν αυτό το
συγκεκριµένο ζήτηµα των κυριαρχικών δικαιωµάτων και των συ-
νόρων στο Αιγαίο µε την πορεία ένταξης της Τουρκίας.

Συγκεκριµένα, λοιπόν, έχουµε ακόµη τη συµφωνία Σηµίτη-Ντε-
µιρέλ, έχουµε τη συµφωνία Βρετανίας και Τουρκίας, η οποία, βέ-
βαια, έχει ενσωµατωθεί στο ΝΑΤΟ και έχει διπλά νοµιµοποιήσει
όλα αυτά που κάνει η Τουρκία στο Αιγαίο, όπου συµπεριλαµβά-
νονται και οι δραστηριότητες έρευνας και διάσωσης.

Για να δούµε, λοιπόν, το θέµα της υφαλοκρηπίδας που λέτε,
που είναι και δική µας θέση. Το µόνο ζήτηµα που αναγνωρίζουµε
ότι υπάρχει είναι το θέµα της υφαλοκρηπίδας. Ξέρουµε πάρα
πολύ καλά –το ξέραµε και χθες και σήµερα παίρνει πια µια νέα
διάσταση το θέµα- ότι το θέµα της υφαλοκρηπίδας, που επί της
ουσίας αφορά το βυθό της θάλασσας, εάν διευθετηθεί έτσι ή αλ-
λιώς –και ξέρουµε ποιο είναι το δίκαιο για το βυθό και ξέρουµε
επίσης ότι το Αιγαίο είναι µια στενή θάλασσα, παίρνουµε υπ’ όψιν
τη µορφολογία του εδάφους κ.λπ., όλα αυτά είναι γνωστά και
εσείς τα ξέρετε και εµείς και δεν τα σβήνουµε  αυτά τα πράγ-
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µατα- ανοίγει ένα ολόκληρο ζήτηµα. Η ηγεσία της Τουρκίας, για
παράδειγµα, θεωρεί ότι µια σειρά ελληνικά νησιά δεν καλύπτο-
νται από ελληνική υφαλοκρηπίδα, άρα η υφαλοκρηπίδα είναι
τουρκική. ∆εν υπάρχουν νησιά χωρίς υφαλοκρηπίδα.

Εποµένως, όταν θα µπει το θέµα του βυθού, που ξέρουµε πώς
διευθετείται νοµικά, τυπικά και ουσιαστικά εάν υπάρχει καλή θέ-
ληση αµοιβαία, θα θέσει το ζήτηµα. Έχουµε, λοιπόν, την Τουρκία
η οποία έχει επεκτείνει τις γκρίζες ζώνες και δεν δέχεται  ελλη-
νική υφαλοκρηπίδα στα ελληνικά νησιά.

Επιπλέον, έχουµε το ίδιο το ΝΑΤΟ να εξαιρεί από ασκήσεις
άµυνας, όπως λέει, τα συγκεκριµένα ελληνικά νησιά. 

Άρα, εµάς µας απασχολούν τα εξής θέµατα: Πρώτον, οι απο-
στρατικοποιήσεις των νησιών, δεύτερον, τα χωρικά ύδατα, η επί-
θεση πάνω στα δώδεκα µίλια στα χωρικά ύδατα. Ξέρετε τη θέση
µας. Εµείς λέµε ότι πρέπει η Ελλάδα να έχει το δικαίωµα επέ-
κτασης στα δώδεκα µίλια, όταν το κρίνει σκόπιµο. Είναι µια θέση
διαµορφωµένη µε βάση επίσης και τη λογική που παίρνει υπ’ όψιν
της τη µορφολογία εδάφους της Ελλάδας. ∆εν µπορείς να
αγνοήσεις ότι σε περίοδο ειρήνης τα δώδεκα µίλια εάν τα επε-
κτείνεις, φθάνεις στα παράλια της Τουρκίας. 

Εποµένως, πάτε να αντιµετωπίσετε και να συγκαλύψετε το ζή-
τηµα αυτό µέσα από την ΝΑΤΟποίηση για τη διχοτόµηση του Αι-
γαίου, το οποίο θα φέρει έτσι και αλλιώς ακόµα µεγαλύτερη
µείωση των κυριαρχικών δικαιωµάτων της Ελλάδας στο ζήτηµα
της άµυνας των ελληνικών νησιών. Ανοίγετε ένα σοβαρό ζήτηµα.

Και εν πάση περιπτώσει, έχουµε µία περίοδο ύφεσης των σχέ-
σεων µε την Τουρκία –εµείς το θέλουµε αυτό, δεν είπαµε «πάρτε
τα όπλα και πάµε να πάρουµε την Κόκκινη Μηλιά»- και µπορεί
όλα αυτά τα ζητήµατα να διευθετηθούν. Αλλά επειδή είναι µια
περιοχή η οποία έχει οξύτατους ανταγωνισµούς λόγω αγορών,
λόγω πετρελαίου, λόγω της γεωστρατηγικής θέσης της Τουρ-
κίας, εν µέρει και της Ελλάδας, όλες αυτές οι διευθετήσεις µε
ΝΑΤΟποίηση, διχοτόµηση και µε δεδοµένο ότι το ΝΑΤΟ ανα-
γνωρίζει τις γκρίζες ζώνες που επικαλείται η Τουρκία, εµείς φο-
βόµαστε ότι µπορεί αύριο να γίνουν ένα στοιχείο εµπλοκής,
αντιπαράθεσης. 

Ξέρουµε πάρα πολύ καλά ότι εδώ υπήρχαν συµφωνίες ανά-
µεσα σε χώρες, οι οποίες ακυρώθηκαν µέσα σ’ ένα βράδυ, ήρθαν
τούµπα.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρία Παπαρήγα, θα
σας παρακαλέσω να ολοκληρώσετε.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ (Γενική Γραµµατέας της Κεντρι-
κής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας): Τε-
λειώνω. 

∆εν υπάρχουν συµφωνίες µέσα στο σύγχρονο κόσµο που δεν
οδηγούν σε νέους γύρους πολέµων, σε παραβιάσεις κ.λπ.. Οι
συµφωνίες δεν λύνουν το ζήτηµα, όταν µάλιστα είναι ευάλωτες,
θολές και οδηγούν ενδεχοµένως και σε ένα συνυποσχετικό, το
οποίο αφήνει στην καλύτερη περίπτωση πάρα πολλά κενά και αµ-
φισηµίες στο ζήτηµα της υφαλοκρηπίδας.

Ανησυχούµε, συγκεντρώνουµε την προσοχή, τα έχουµε πει
πάρα πολλές φορές αυτά και ανησυχούµε πρόσθετα τώρα. ∆εν
είναι η συνηθισµένη µας ανησυχία και δεν θεωρούµε ότι τα δη-
µοσιεύµατα ήταν όλα µύθοι. Να το πούµε καθαρά. ∆εν µας µοι-
άζουν µε µύθους τα δηµοσιεύµατα.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρω-
θυπουργός κ. Γιώργος Παπανδρέου για τη δευτερολογία του.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και
Υπουργός Εξωτερικών): ∆υσκολεύοµαι λίγο να απαντήσω διότι,
πράγµατι, δεν κατάλαβα από τα συγκεχυµένα που άκουσα από
την κα Παπαρήγα. 

Πρώτα απ’ όλα, άκουσα πολλές ανησυχίες και πολλές φοβίες
τις οποίες εκφράσατε και, βεβαίως, άκουσα να υιοθετείτε δηµο-
σιεύµατα, τα οποία δεν έχουν καµία βάση. Τα υιοθετήσατε. Εάν
λοιπόν θέλετε να τα πιστέψετε αυτά, κάνετε πολιτική πάνω σε
λανθασµένες πληροφορίες και σε ψευδείς ειδήσεις, πολύ απλά.
∆ικαίωµά σας εάν θέλετε, αλλά δηµιουργείτε και καλλιεργείτε
ανησυχίες και τα συνδέετε όλα µε ένα τρόπο, που µόνο µια λο-
γική συνωµοσιολογίας θα µπορούσε να το κάνει. Και βεβαίως,
αυτά είναι τα στερεότυπα, µε τα οποία εσείς κατά καιρούς αντι-
µετωπίζετε και την εσωτερική και την εξωτερική πολιτική, δυ-

στυχώς.
Κάνετε όµως και ένα άλλο λάθος. Υιοθετείτε εσείς θέµατα, για

λόγους πιο µικροκοµµατικούς. Όπως π.χ. αυτό που είπατε για
την επίσηµη αναγνώριση ενός καθεστώτος αµφισβήτησης σε ό,τι
αφορά τα Ίµια. ∆εν υπάρχει πουθενά, καµία επίσηµη αναγνώριση
τέτοιου καθεστώτος. Η Ελλάδα δεν αναγνωρίζει κανένα παρό-
µοιο καθεστώς. ∆εν υπάρχει θέµα κυριαρχίας στο θέµα των
Ιµίων. Είναι ελληνικό νησί. Αυτή είναι η θέση µας. Αυτή πάντα
είναι η θέση µας. Αυτή θα είναι πάντα η θέση µας. 

Σε ό,τι αφορά τη Χάγη, θέλω να τονίσω ότι βεβαίως τίθενται
διάφορα θέµατα, αλλά γι’ αυτό εµείς λέµε να προσφύγουµε στη
Χάγη, για το θέµα της υφαλοκρηπίδας, ως το µόνο ζήτηµα που
υπάρχει. Και η Χάγη θα λύσει ακριβώς αυτό το θέµα της οριοθέ-
τησης της υφαλοκρηπίδας µε ένα δίκαιο και ειρηνικό τρόπο, σύµ-
φωνα µε τις αποφάσεις του ∆ιεθνούς ∆ικαίου.

Άρα, λοιπόν, κυρία Παπαρήγα, θα ζητούσα από εσάς να µην
δηµιουργείτε ανησυχίες και φοβίες, βασισµένες µάλιστα σε ψευ-
δείς δηµοσιογραφικές ή σε λανθασµένες δηµοσιογραφικές πλη-
ροφορίες, που δεν έχουν καµία, µα καµία βάση. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Συνεχίζουµε τώρα µε

τη συζήτηση της υπ’ αριθµόν 639/40/13-4-2010 τέταρτης επίκαι-
ρης ερώτησης του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη προς
τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε τα Εθνικά Κληροδοτήµατα κ.λπ..

Συγκεκριµένα η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου Προέδρου έχει
ως εξής:

«Οι διοικήσεις των Εθνικών Κληροδοτηµάτων «παραµένουν
ανέλεγκτες επί εικοσαετίας και πλέον», επισηµαίνει ο Γενικός Επι-
θεωρητής ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης κ. Ρακιντζής, την ώρα που η Κυ-
βέρνηση επιδιώκει την αύξηση των εσόδων του δηµοσίου από
κάθε πιθανή πηγή.

Οµιχλώδες θεσµικό πλαίσιο, χαµηλά ή και ανύπαρκτα µισθώ-
µατα για ακίνητα, διάθεσή τους κατά το δοκούν και για σκοπούς
που δεν προβλέπονται στις διαθήκες, µη τήρηση βιβλίων είναι
µερικά µόνο από τα µελανά σηµεία που συνθέτουν το σηµερινό
καθεστώς διαχείρισης των κληροδοτηµάτων, από το οποίο ζη-
µιώνονται τόσο οι νόµιµοι δικαιούχοι, όσο και το ελληνικό δηµό-
σιο.

Ερωτάσθε:
1. Ποιος είναι ο αριθµός των Εθνικών Κληροδοτηµάτων, ποια,

κατά προσέγγιση, η συνολική αξία τους και ποιο το πλαίσιο ελέγ-
χου των διαχειριστών τους;

2. Σκοπεύετε να προβείτε σε κατάλληλες ενέργειες ώστε το
ελληνικό δηµόσιο να αποκοµίσει τα αναλογούντα έσοδα;»

Ο Πρωθυπουργός της χώρας κ. Παπανδρέου έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και

Υπουργός Εξωτερικών): Κύριε Καρατζαφέρη, θίγετε πραγµα-
τικά ένα κρίσιµο ζήτηµα. Και λυπάµαι, που συχνά, στους πρώ-
τους µήνες της διακυβέρνησής µας, έρχοµαι στο Κοινοβούλιο
και µιλάω για πράγµατα που θα έπρεπε να είχαν λυθεί, για αυ-
τονόητα ζητήµατα, εδώ και δεκαετίες στη χώρα µας, όµως δυ-
στυχώς αυτή είναι η πραγµατικότητα. Το ίδιο συµβαίνει και µε τα
κληροδοτήµατα, όπως και γενικότερα µε την ακίνητη περιουσία
του ∆ηµοσίου.

Και σήµερα περισσότερο από ποτέ, η χώρα έχει ανάγκη να
αξιοποιήσει αυτό τον πλούτο. Έχει τεράστιο πλούτο και οφείλει
να τον αξιοποιήσει. Τα Εθνικά Κληροδοτήµατα αποτέλεσαν και
αποτελούν σηµείο αναφοράς και του πατριωτισµού και της διά-
θεσης προσφοράς πολλών Ελλήνων για τον τόπο τους, για την
πατρίδα τους και ιδιαίτερα για τους νέους.

Γιατί υπάρχουν γενιές Ελλήνων, ιδιαιτέρως νέων ανθρώπων,
φοιτητών, χωρίς αρκετούς πόρους, που δεν µπορούσαν να προ-
χωρήσουν στις σπουδές τους και αυτά τα Ιδρύµατα συνέβαλαν
στο να µπορούν ευπαθείς οµάδες, να επωφεληθούν από αυτές
τις δυνατότητες. Αυτά τα Ιδρύµατα έχουν παίξει έναν πολύ ση-
µαντικό ρόλο στην ιστορία της χώρας µας.

Όµως, πρέπει επίσης να είµαστε σαφείς µε κάποια ζητήµατα,
όταν µιλάµε για την προοπτική αξιοποίησής τους. Τα περισσό-
τερα Εθνικά Κληροδοτήµατα δεν ανήκουν άµεσα στο ελληνικό
∆ηµόσιο. Ανήκουν, στη µεγάλη πλειοψηφία τους, σε Ιδρύµατα τα
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οποία είναι νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου, ή σε φορείς, όπως
σε δήµους, σε νοσοκοµεία, πανεπιστήµια, σωµατεία, ως κεφά-
λαια αυτοτελούς διαχείρισης.

Τα κληροδοτήµατα αυτά εποπτεύονται από το Υπουργείο Οι-
κονοµικών και, στην άµεση διαχείριση του Υπουργείου, για την
εκτέλεση ειδικών κοινωφελών σκοπών, ανήκουν 130 κοινωφελείς
περιουσίες. Συνολικά, σήµερα, υπάρχουν σε όλη την Ελλάδα πε-
ρίπου 10.000 Εθνικά Κληροδοτήµατα όµως, δυστυχώς, επίσηµη
καταγραφή των ακινήτων των κληροδοτηµάτων δεν υπάρχει.

Αυτό είναι, δυστυχώς, ένα δείγµα της έλλειψης όχι απλώς ορ-
γάνωσης, αλλά θα έλεγα ακόµα και σεβασµού. Σεβασµού απέ-
ναντι στην κληρονοµιά µας, σεβασµού απέναντι στον συλλογικό
µας πλούτο, σεβασµού απέναντι στην προσφορά τόσων ανθρώ-
πων µέσα από αυτά τα Ιδρύµατα. ∆υστυχώς, δείχνει την κυριαρ-
χία και µιας αντίληψης εγωκεντρικής, αλλά και ενός κράτους που
δεν σέβεται ούτε τον ίδιο του τον εαυτό. Είναι, λοιπόν ένα βα-
σικό θέµα, που πρέπει και αυτό να αλλάξει.

∆υστυχώς όµως, αυτό σηµαίνει ότι σήµερα δεν είναι δυνατή η
αποτίµηση της συνολικής αξίας αυτών των κληροδοτηµάτων. Τα
ιδρύµατα που διαχειρίζονται τα κληροδοτήµατα, βεβαίως, υπο-
χρεούνται στην υποβολή προϋπολογισµών, απολογισµών και ισο-
λογισµών και αυτό είναι θέµα προς έλεγχο. Είναι µια διαδικασία,
που θα µπορούσε να συµβάλει ακριβώς στην καταγραφή και
στην απογραφή αυτών των περιουσιών.

Η κινητή και ακίνητη περιουσία που ανήκει στα κληροδοτήµατα
δεν µπορεί, λοιπόν, να είναι αντικείµενο άµεσης αξιοποίησης από
το κράτος, µπορεί όµως, από την άλλη, να φορολογηθεί, µε συ-
ντελεστή 3 τοις χιλίοις, ακριβώς όπως κάνουµε και για την Εκ-
κλησία.

Από κει και πέρα, για τα εθνικά κληροδοτήµατα υπάρχει ένα
πλαίσιο ελέγχου, αλλά όπως και εσείς επισηµάνατε στην ερώ-
τησή σας, λειτουργεί σήµερα αναποτελεσµατικά, όπως και σε
πολλούς άλλους τοµείς, όπου υπάρχει µεγάλο έλλειµµα διαφά-
νειας και χρηστής διαχείρισης. Όπως αναφέρετε και σε µια
προηγούµενη ερώτησή σας, ακόµα και η καταγραφή των δηµο-
σίων υπαλλήλων, αυτή τη στιγµή, δεν υπάρχει.

Θέλω να σας διαβεβαιώσω, λοιπόν, ότι είναι απόλυτη προτε-
ραιότητά µας η αποκατάσταση της διαφάνειας, ώστε να µπορέ-
σουµε να ξέρουµε τι έχουµε σε όλα τα πεδία όπου εµπλέκεται η
διαχείριση του δηµοσίου χρήµατος ή της δηµόσιας περιουσίας.

Έχω δώσει εντολή στον Υπουργό Οικονοµικών, να προβεί κατ’
αρχάς στην πλήρη και επίσηµη καταγραφή όλων των κληροδο-
τηµάτων. Βεβαίως, δεν θα είναι ο ίδιος προσωπικά που θα το
κάνει, θα είναι η δηµόσια διοίκηση, η οποία θα πρέπει να κινητο-
ποιηθεί προς αυτή την κατεύθυνση -και προς αυτούς κάνω έκ-
κληση, να συµβάλλουν ουσιαστικά στην εκτέλεση των
καθηκόντων τους, σε ό,τι αφορά την καταγραφή αυτής της πε-
ριουσίας.

Στο πλαίσιο της διαφάνειας και της λογοδοσίας απέναντι στους
πολίτες, είναι σηµαντικό – και είναι στις δικές µας προθέσεις – ένα
νέο πλαίσιο καταγραφής και ελέγχου των εθνικών κληροδοτη-
µάτων, αλλά και των στόχων που τα Ιδρύµατα που τα διαχειρί-
ζονται πρέπει να επιτελούν, καθώς και της συνέπειας στην εκ-
πλήρωση αυτών των στόχων για τους οποίους ιδρύθηκαν.

Πέρα από τη διαφάνεια στη διαχείριση, θα πρέπει να υπάρχει
και ένα πλαίσιο διαφάνειας στην ενηµέρωση και στη λογοδοσία
απέναντι στους δικαιούχους. Και τελικά, για το ∆ηµόσιο, αλλά
και για το κοινό καλό, ζητούµενο πρέπει να είναι µια συντονι-
σµένη, οργανωµένη κοινωνία των πολιτών, µία κοινωνία αλλη-
λεγγύης, που ενθαρρύνει την προσφορά, αλλά και τη σωστή
αξιοποίηση του προϊόντος της προσφοράς για την κοινωνία και
για κάθε πολίτη.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρόε-
δρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρόεδρε, πριν αναπτύξω την ερώ-
τησή µου, νοµίζω ότι καλό θα ήταν να ξεκαθαρίσουµε στην
Αίθουσα εάν έχουµε µπει στη διαδικασία του ∆ιεθνούς Νοµι-

σµατικού Ταµείου, αν είµαστε µε τα δύο πόδια, µε το ένα πόδι ή
κρατάµε ακόµα κλειστή την πόρτα.

Πρέπει να οµολογήσω ότι θα ήταν άδικο να είστε ο δεύτερος
Πρωθυπουργός που θα πει το «∆υστυχώς, επτωχεύσαµεν». ∆εν
σας ανήκει. Και εν πάση περιπτώσει, ο πρώτος είχε µια ιστορική
πορεία, δεν τον κατέγραψε η Ιστορία µε µελανά γράµµατα. Εσείς
δεν έχετε προλάβει ακόµα να δείξετε έργο και νοµίζω ότι θα ήταν
άδικο να σκάσει σε σας αυτή η βόµβα.

Βέβαια, γίνονται κάποια λάθη, που θα µπορούσαµε να τα
έχουµε περισώσει. Η χώρα έχει µειωθεί αισθητά στο εξωτερικό.
Πήγε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο νέος Πρεσβευτής µας στη
Σεούλ να νοικιάσει σπίτι και βρήκε ένα σπίτι να νοικιάσει και του
λέει ο ιδιοκτήτης: θέλω 50.000 να υπάρχουν µέσα. Γιατί 50.000;
Γιατί προέρχεσαι από ανυπόληπτη χώρα. Αυτό έγινε. Σας έχει
έρθει σήµα.

Έχουµε φτάσει σε αυτό το επίπεδο, κύριε Πρωθυπουργέ, και
πρέπει κάτι να κάνουµε. Είναι δέκα χιλιάδες κληροδοτήµατα.
Έχετε υπ’ όψιν σας – και το µελετήσατε φυσικά το θέµα, το άκου-
σαν οι συνάδελφοι – ότι εβδοµήντα χρόνια έχει να γίνει εκκαθά-
ριση κληρονοµιών. ∆ηλαδή, κληροδότηµα που ήρθε το 1938,
ακόµα το 2010 δεν έχει εκκαθαριστεί.

Εάν αξιοποιήσουµε τα κληροδοτήµατα, δεν θα πάρουµε για
δύο χρόνια δάνεια. Εάν η Ελλάδα χρειάζεται 110.000.000.000 δά-
νειο για δύο χρόνια, για δύο χρόνια δεν θα πάρουµε δάνειο, για
δύο χρόνια δεν θα είχαµε ανάγκη την Ευρωπαϊκή Ένωση, την Ευ-
ρωπαϊκή Τράπεζα, το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, αν ήµαστε
εντάξει και είχαµε αξιοποιήσει τα κληροδοτήµατα.

Πράγµατι, κύριε Πρωθυπουργέ, τα κληροδοτήµατα ανήκουν
στον ευρύτερο τοµέα και όχι στο στενό. Όµως, µπορείτε να φέ-
ρετε ένα νόµο και να πείτε πως ό,τι εκκρεµεί δέκα χρόνια πε-
ριέρχεται στο κράτος. Ό,τι εκκρεµεί δέκα χρόνια, ό,τι δεν έχει
εκκαθαριστεί περιέρχεται στο κράτος. Είναι θέµα ερµηνείας του
Συντάγµατος.

Γιατί αυτοί οι οποίοι τα δώρισαν στο κράτος, τα δώρισαν από
µια φιλοπατρία. Και επέλεξαν τον α’ ή το β’ τοµέα. Άρα, εκπλη-
ρώνεται ο λόγος της διαθέσεως. Αλλά δεν µπορεί αυτήν τη
στιγµή να υπάρχουν πεντακόσια κληροδοτήµατα σε έναν οργα-
νισµό και να µην αξιοποιεί κανένα.

Και έχετε υπ’ όψιν σας ότι, απ’ ό,τι λέει ο Ρακιντζής, από τη
∆ηµόσια ∆ιοίκηση γίνεται και µεγάλη απάτη. Νοικιάζει κάποιος
ένα ακίνητο, που έχει ενοίκιο 15.000, µε 800 ευρώ και παίρνει και
2.000 ο διαχειριστής κάτω από το τραπέζι.

Όλα αυτά είναι εις βάρος της πατρίδας και σήµερα δεν πρέπει
να τα επιτρέψουµε. Γιατί όπως είχατε πει προεκλογικά, λεφτά
υπάρχουν, απλώς δεν τα αξιοποιήσαµε, δεν τα βγάλαµε στην επι-
φάνεια. Και επαναλαµβάνω, µιλάµε για περιουσία ίσως
100.000.000.000 ευρώ.

Εµείς, κύριε Πρωθυπουργέ, θα συνεχίσουµε να σας κάνουµε
προτάσεις και θα κάνουµε εποικοδοµητική αντιπολίτευση. ∆εν
θα πετάµε πυροτεχνήµατα και τσιρίδες, γιατί αυτό καταγράφεται
από τον ελληνικό λαό. 

Σήµερα, στην «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ» η δηµοσκόπηση της «PUBLIC
ISSUE» έχει δηµοτικότητες κοµµάτων: ΠΑΣΟΚ 59%, ΛΑΟΣ 39%,
και έπεται η απουσιάζουσα Νέα ∆ηµοκρατία κατά πολύ. Ο λαός,
λοιπόν, ξέρει, βαθµολογεί και αξιολογεί την ποιότητα  της δου-
λειάς ενός εκάστου. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρω-

θυπουργός κ. Παπανδρέου για τη δευτερολογία του. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και

Υπουργός Εξωτερικών): Κατ’ αρχάς, θα έχω την ευκαιρία να
απαντήσω και στην επόµενη ερώτηση του κ. Τσίπρα,, που είναι
παρόµοιο το θέµα, για το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, αλλά ναι
κ. Καρατζαφέρη, έχετε δίκιο. Αυτό που συναντά ο δικός µας Πρέ-
σβης στη Σεούλ ή  και αλλού, -θα έλεγα- είναι το µεγάλο έλλειµµα
αξιοπιστίας της χώρας µας. 

Και δυστυχώς, η πορεία αυτής της χώρας, µε τα προβλήµατα
τα οποία δηµιουργήθηκαν, αδικεί τις πραγµατικές δυνατότητες
που έχει ο λαός µας, αλλά και τον πλούτο τον οποίο εµείς πραγ-
µατικά έχουµε. Γιατί υπάρχει πλούτος, το θέµα είναι πώς θα τον
αξιοποιήσουµε, πώς θα τον αξιοποιήσουµε µε δίκαιο τρόπο, αλλά
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και µε διαφάνεια.
Σε ό,τι αφορά το θέµα των κληροδοτηµάτων, έχετε απόλυτο

δίκιο, ότι υπάρχουν κληροδοτήµατα, ιδρύµατα, ακόµη και κατα-
θέσεις, όπως γίνεται σε πάρα πολλές χώρες, που αδρανούν για
πάρα πολλά χρόνια, -εικοσαετία, τριακονταετία. Αυτά πηγαίνουν
µε νόµους στο δηµόσιο για αξιοποίηση, ή σε κάποιου είδους τα-
µείο για αξιοποίηση, για το συλλογικό συµφέρον και µε συλλογι-
κές διαδικασίες.

Υπάρχουν βεβαίως µερικοί συνταγµατικοί περιορισµοί στη δική
µας χώρα γύρω από αυτό το θέµα, όµως εµείς είµαστε ανοικτοί
να ακούσουµε σκέψεις και προτάσεις, ώστε να µπορούν να αξιο-
ποιηθούν τα ιδρύµατα που πραγµατικά αδρανούν.

Όµως, υπάρχουν και περιουσίες, οι οποίες απλώς δεν έχουν
καταγραφεί και είναι δηµόσιες περιουσίες και εδώ έχουµε στόχο
µε ειδικές, συγκεκριµένες διαδικασίες και προσπάθειες, να µπο-
ρέσουµε αυτές να τις καταγράψουµε, ώστε να αξιοποιηθούν. Και
πράγµατι, αν αυτός ο πλούτος είχε αξιοποιηθεί, ένα µεγάλο
µέρος του δηµόσιου χρέους θα είχε αντιµετωπιστεί διαφορετικά.
Θα έλεγα, µάλιστα ότι όχι µόνο θα είχε αντιµετωπιστεί το δηµό-
σιο χρέος, αλλά αυτός ο πλούτος θα αποτελούσε και πόρους
προς ανάπτυξη, είτε για τη γεωργική γη, είτε για τις τουριστικές
επιχειρήσεις ή τις βιοµηχανικές περιοχές είτε ακόµα για αγορα-
πωλησίες ακινήτων, για να µπορούµε να δώσουµε ένα οικονο-
µικό έναυσµα στήριξης στην αναπτυξιακή πορεία της οικονοµίας
µας.

Άρα, λοιπόν, για εµάς είναι καθοριστικής σηµασίας και είµα-
στε πάντα ανοικτοί σε συγκεκριµένες προτάσεις.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας: «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής των Ελλήνων, σαράντα οκτώ µαθήτριες και µαθητές
και τρεις εκπαιδευτικοί από το Γενικό Λύκειο Νάουσας της
Πάρου του Ν. Κυκλάδων.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Εισερχόµαστε τώρα στη συζήτηση της µε αριθµό
640/41/13.4.2010 πέµπτης επίκαιρης ερώτησης του Προέδρου
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Αλέξη Τσίπρα προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε
το ρόλο του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου στο µηχανισµό δα-
νειακής υποστήριξης της Ελλάδας κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Τσίπρα έχει ως εξής:
«Η απόφαση της 25ης Μαρτίου και η εξειδίκευσή της λίγες

µέρες µετά δίνουν στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο ρυθµιστικό
ρόλο και αρµοδιότητες. Έτσι ο µηχανισµός εισάγει τη λογική και
τις πρακτικές του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου στην καρδιά
της Ευρώπης, αδιαφορώντας για τις παταγώδεις αποτυχίες που
είχε στο πρόσφατο παρελθόν και την κοινωνική και οικονοµική
κατάρρευση που επέβαλε σε όσες χώρες εφήρµοσε την «τεχνο-
γνωσία» του. Αυτή η «τεχνογνωσία» αφορά κατεδάφιση κοινωνι-
κών κατακτήσεων, ραγδαίων ιδιωτικοποιήσεων, απολύσεων και
συµπίεσης των µισθών.

Η συνταγή του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, σε συνδυα-
σµό µε την εισοδηµατική πολιτική που εφαρµόζει η Κυβέρνηση,
θα οδηγήσουν τη χώρα σε βαθιά ύφεση, η οποία θα έχει διάρκεια
πολλαπλάσια από αυτήν που υπολογίζει η Κυβέρνηση. Επειδή η
κοινωνία δοκιµάζεται από αλλεπάλληλα κύµατα µέτρων της Κυ-
βέρνησης, επειδή η πείρα άλλων χωρών διδάσκει ότι το ∆ιεθνές
Νοµισµατικό Ταµείο δεν διστάζει να επιβάλλει πρόσθετα µέτρα
όταν αυτό κρίνει.

Ερωτάται ο κύριος Πρωθυπουργός:
1. Ποιες εκτιµά ότι θα είναι οι συνέπειες των µέτρων και της

ανάµειξης του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου στις προοπτικές
ανάπτυξης της χώρας;

2. ∆εσµεύεται η Κυβέρνηση ότι δεν θα λάβει πρόσθετα επώ-
δυνα µέτρα που θα συρρικνώσουν περισσότερο το εισόδηµα των

εργαζοµένων, παρά τις προκλητικές εισηγήσεις του κ. Στρος
Καν;

3. Σχεδιάζει πρόγραµµα επίσπευσης ιδιωτικοποιήσεων και εκ-
ποίησης της δηµόσιας περιουσίας που υπολογίζεται πάνω από
30.000.000.000 ευρώ;»

Ο Πρωθυπουργός κ. Παπανδρέου έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και

Υπουργός Εξωτερικών): Ναι κύριε Τσίπρα, πράγµατι και επί-
καιρη και χρήσιµη είναι η ερώτησή σας. Όπως είπε και ο προη-
γούµενος οµιλητής, ο κ. Καρατζαφέρης, η αξιοπιστία της χώρας
µας έχει τρωθεί. Και η απόφαση των ηγετών των κρατών της Ευ-
ρωζώνης της 25ης Μαρτίου ήταν µια απόφαση που κατάφερε να
µπορέσει η Ελλάδα να αντιµετωπιστεί σε ένα ευρωπαϊκό επίπεδο
και να δηµιουργήσει έτσι και ένα απόθεµα αξιοπιστίας. Αφορά
βεβαίως την ύπαρξη ενός, κατά κύριο λόγο, ευρωπαϊκού µηχα-
νισµού στήριξης της Ελλάδας.

Το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο συµµετέχει σε αυτό το µηχα-
νισµό κατά µειοψηφία, αλλά συµµετέχει και ως ένας οργανισµός
που, όπως και οι εταίροι µας έχουν κατά καιρούς τονίσει, διαθέ-
τει πόρους, αλλά και εµπειρία στη λειτουργία τέτοιων σχηµάτων
στήριξης. 

Όπως είπα, καταρχήν είναι µια επιτυχία της Ελλάδας και της
Ευρωζώνης, το ότι δηµιουργήθηκε αυτός ο µηχανισµός, για να
βοηθηθεί ένα κράτος, σε περίπτωση που βρεθεί σε δυσκολία δα-
νεισµού. 

Η απόφαση της Ευρωπαϊκής Ένωσης για τη δηµιουργία ενός
τέτοιου µηχανισµού, συνεπάγεται καταρχήν την παραδοχή πως,
το πρόβληµα της χώρας µας δεν είναι µόνο δικό µας, αλλά σί-
γουρα δηµιουργεί και ένα δείκτη προστασίας για την Ελλάδα.

Ο µηχανισµός θα µπορούσε να είναι «ευρωπαϊκότερος», ή αν
θέλετε, µόνο ευρωπαϊκός; Θα µπορούσε. Ασφαλώς θα µπο-
ρούσε. Και όλοι οι σοσιαλιστές είχαν προτείνει οµόφωνα στην
Ευρώπη ένα διαφορετικό και αµιγώς ευρωπαϊκό µηχανισµό, που
θα ήταν µε τη µορφή εγγυήσεων, οι οποίες θα µπορούσαν να
χρησιµοποιηθούν στη περίπτωση της χώρας µας ή και άλλων
χωρών για το δανεισµό επιπλέον υπήρχε η ιδέα των ευρωοµο-
λόγων -ξέρω ότι την υιοθετείτε και εσείς- που είναι παρόµοια µε
την ιδέα των εγγυήσεων, που είχε επίσης κατατεθεί.

Όµως, στην Ευρωπαϊκή Ένωση, είναι µια δηµοκρατική Ευρω-
παϊκή Ένωση, δυστυχώς, η πλειοψηφία είναι συντηρητική. Και αν
σήµερα το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο είναι εδώ, αυτό έγινε
µετά από απόφαση της Ευρωπαϊκής Ένωσης, και ειδικά µε την
επιµονή δυνάµεων του συντηρητικού Ευρωπαϊκού Λαϊκού Κόµ-
µατος. 

Κατά συνέπεια, αυτός είναι ο πρώτος λόγος για τον οποίο θα
έπρεπε να εγκαλείτε τον κ. Σαµαρά, τους οµοϊδεάτες του -και όχι
εµάς- για το αν το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο είναι σήµερα ήδη
εδώ.

Για να είµαι βέβαια δίκαιος, υπήρξαν και υπάρχουν πολλοί, και
στους συντηρητικούς µέσα στην Ευρωπαϊκή Ένωση, που ήθελαν
την αµιγώς ευρωπαϊκή λύση. 

Βέβαια, στις Ευρωεκλογές, δώσαµε µάχη για την επικράτηση
των προοδευτικών και σοσιαλιστικών κοµµάτων στην Ευρώπη -
και νοµίζω αυτό αναδεικνύει και η σηµερινή συγκυρία. ∆ηλαδή η
σηµερινή µας περιπέτεια αναδεικνύει πόση σηµασία έχουν και
αυτές οι διαδικασίες, που πολλές φορές αψηφούµε και υποτι-
µούµε ως κοινωνίες. 

Νιώθουµε πάντως την ικανοποίηση, πως το ΠΑΣΟΚ σηµείωσε
ένα από τα καλύτερα αποτελέσµατα στις Ευρωεκλογές, σε πα-
νευρωπαϊκό επίπεδο. 

Οι προτάσεις µας για ένα διαφορετικό µηχανισµό στήριξης,
βέβαια, δεν παύουν να ισχύουν για το µέλλον και όπως θα έχετε
δει, στην απόφαση της Ευρωπαϊκής Ένωσης, η τελευταία παρά-
γραφος µιλάει για τη δηµιουργία µιας οµάδας, ενός task force
όπως λέγεται, µιας οµάδας µελέτης υπό τον κ. Ροµπέι, η οποία
θα επεξεργαστεί περαιτέρω τους  µηχανισµούς. Άρα, λοιπόν,
πολύ πιθανόν, αυτός ο µηχανισµός να τροποποιηθεί στο µέλλον.
Αν θα γίνει σύντοµα ή αργότερα αυτό είναι τελικά θέµα πολιτικής
βούλησης.

Σήµερα, όµως, υπάρχει αυτός ο µηχανισµός -εκεί όπου υπήρχε
το µηδέν. ∆ιότι το µηδέν υπήρχε. Και είναι το σηµαντικό αποτέ-
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λεσµα µιας µεγάλης προσπάθειας, να υπάρξει µια σαφής πολι-
τική απόφαση στήριξης εκ µέρους της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ένα
ασφαλές καταφύγιο για τη χώρα µας, απέναντι στην ανησυχία,
απέναντι ακόµα και στην κερδοσκοπία στις αγορές, και στην ανά-
γκη για δανεισµό µε χαµηλά επιτόκια. Γιατί αυτός είναι ο λόγος,
για τον οποίο δηµιουργήθηκε ο µηχανισµός και υπάρχει µε την
πράξη αυτή, και η έµπρακτη εκδήλωση της Ευρωπαϊκής βούλη-
σης για στήριξη. 

Τώρα, η ενεργοποίηση ή µη του µηχανισµού, κρίνεται πάντα
µε γνώµονα το συµφέρον της χώρας, της ανάγκης για νηνεµία
και ασφάλεια στην κοινωνία, αλλά και στην οικονοµία. Εµείς κά-
νουµε όλες τις προπαρασκευαστικές ενέργειες, όπως απαιτεί-
ται. Σε κάθε περίπτωση, αυτή η Κυβέρνηση κάνει τα αδύνατα
δυνατά, µε µοναδικό γνώµονα το συλλογικό συµφέρον και την
προάσπιση των δικαιωµάτων του πολίτη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Πρωθυπουργού)

Όµως, ας µην γελιόµαστε και θέλω να είµαι ειλικρινής: Το ∆ιε-
θνές Νοµισµατικό Ταµείο έχει ήδη µπει στη διαδικασία. Ήδη, σή-
µερα, συµµετέχει στη διαδικασία της επιτήρησης, στην οποία
βεβαίως µας οδήγησε και δύο φορές η Νέα ∆ηµοκρατία. Ήδη,
µας ελέγχει για την τήρηση των δεσµεύσεων και των αποφάσεών
µας. Η εµπλοκή και η συµµετοχή του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Τα-
µείου τι δεν σηµαίνει; Και απαντώ στον κ. Καρατζαφέρη.  ∆εν ση-
µαίνει ότι η χώρα έχει χρεοκοπήσει. Σηµαίνει, από τη µια µεριά,
ότι µπορούµε να αντλήσουµε και από κει πόρους, δάνεια, ση-
µαίνει όµως ότι και το Πρόγραµµα Σταθερότητας, Ανάπτυξης και
Ανασυγκρότησης, οι όροι δηλαδή αυτού του προγράµµατος, οι
προδιαγραφές, η αξιολόγηση, ακόµα και η έγκριση θα έλεγα,
περνούν και από το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο. Και για το 2010,
όπως και έγινε, -διότι το πρόγραµµά σας ήταν υπό την έγκριση
ουσιαστικά και του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου αλλά και για
2011 και για το 2012. 

Από την άλλη, ο µηχανισµός σηµαίνει ότι είναι βέβαιο ότι δεν
θα αφεθούµε πλέον να βουλιάξουµε, πράγµα που πριν από λί-
γους µήνες, ήταν η πρόβλεψη των πολλών. 

Και αυτός ο κίνδυνος ήταν το αποτέλεσµα µιας συγκεκριµέ-
νης πολιτικής, που εφαρµόστηκε την προηγούµενη πενταετία,
όπου είχαµε τεράστια ελλείµµατα 300 δισεκατοµµύρια ευρώ
χρέος. ∆ιπλασιάστηκε το χρέος της χώρας µας. Είχαµε την κα-
τασπατάληση φορολογικών εσόδων, δεν είχαµε την καταβολή
στοιχειωδών κονδυλίων για τα ασφαλιστικα µας Ταµεία. Αντιθέ-
τως, είχαµε την κερδοσκοπία, µε κοµµατικούς µεσάζοντες, των
τοξικών οµολόγων. Είχαµε την έλλειψη διαφάνειας στις προµή-
θειες και στη συνταγογράφηση στα νοσοκοµεία µας. Είχαµε φο-
ρολογικές ρυθµίσεις που ευνοούσαν µεγάλα εισοδήµατα. 

Αυτά πληρώνουµε σήµερα, κύριε Τσίπρα. ∆ιότι όσο και αν φω-
νάζει σήµερα η Νέα ∆ηµοκρατία και ο κ. Σαµαράς, ότι δεν θέ-
λουν το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, εσείς κύριοι της Νέας
∆ηµοκρατίας, µας οδηγήσατε σε αυτή την κατάσταση. Και αν
υπήρχε σήµερα η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, θα είχαµε
πάει κατευθείαν και άµεσα στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο.

Εµείς καταφέραµε τουλάχιστον να υπάρχει η Ευρωπαϊκή
Ένωση και ένας ευρωπαϊκός µηχανισµός, έστω µε τη συµµετοχή
του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, αλλά ένας ευρωπαϊκός µη-
χανισµός ο οποίος σήµερα µπορεί να δηµιουργήσει αυτό το δεί-
κτη ασφαλείας. 

Κατά συνέπεια, αυτός είναι ο δεύτερος λόγος, κύριε Τσίπρα,
για τον οποίο θα έπρεπε να εγκαλείτε τον κ. Σαµαρά -και όχι
εµάς- για το αν το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο είναι σήµερα ήδη,
εδώ. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρόε-
δρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Αλέξης Τσίπρας. 

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Κύριε Πρό-
εδρε, η οµιλία του Πρωθυπουργού µε γέµισε περισσότερα
ερωτηµατικά από όσα είχα πιο πριν. Και αυτό γιατί η µόνη ειλι-
κρινής οµολογία σε όσα ρώτησα είναι ότι, ήδη, βρισκόµαστε στο

∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο. 
∆εν µπορώ να καταλάβω όµως. Αφού όπως λέτε δεν ήταν δική

σας επιλογή και την χρεώνετε στις συντηρητικές δυνάµεις της
Ευρωπαϊκής Ένωσης και στον κ. Σαµαρά, ο οποίος έχει τερά-
στιες ευθύνες, το κόµµα του, δεν αντιλέγει κανένας γι’ αυτό, για
την κατάσταση της χώρας. Όµως, δεν κυβερνά ο κ. Σαµαράς
τους τελευταίους έξι µήνες. 

Αφού, λοιπόν, δεν την χρεώνεστε εσείς όπως λέτε, τότε γιατί
πανηγυρίζατε στις 25 του Μάρτη; Γιατί δηµιουργήσατε ένα κλίµα
πανηγυρισµών ότι έχουµε µηχανισµό στήριξης; Κύριε Πρόεδρε,
εγώ θα σας το πω ευθέως: Η χθεσινή ηµέρα ήταν ηµέρα ταπεί-
νωσης και για την Ελλάδα και για την Ευρώπη. ∆ιότι οικειοθελώς
και αυτοβούλως µε την επιστολή του Υπουργού των Οικονοµι-
κών, προχωρήσατε στη διάλυση του κοινωνικού συµβολαίου της
Μεταπολίτευσης και παραδοθήκατε αµαχητί στην κηδεµονία του
∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου. Αυτή είναι η αλήθεια. Και είναι
ηµέρα ταπείνωσης, όχι µόνο για την Ελλάδα, αλλά και για την
Ευρώπη. ∆ιότι η Ελλάδα είναι η πρώτη χώρα, µέλος της ευρω-
ζώνης, που παραδίνεται  στην υπερατλαντική δικαιοδοσία. Γιατί
αυτή είναι η αλήθεια. 

Και ξέρετε κάτι; ∆εν µπορώ να σας καταλάβω αυτούς τους έξι
µήνες, διότι δίνετε την εντύπωση ώρες, ώρες ότι µπορεί να είναι
και επιλογή σας αυτή η εξέλιξη. Σήµερα το διαψεύδετε. Είναι µια
θετική εξέλιξη. Παρ’ όλα αυτά δεν ξέρω, ειλικρινά, αν αυτό σας
δίνει ελαφρυντικά. ∆ιότι εσείς βάλατε πρώτος στη διεθνή δηµό-
σια συζήτηση την προοπτική του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Τα-
µείου. Το είχε πει βεβαίως πριν από ένα χρόνο, σε ανύποπτη
χρονική στιγµή, ο κ. Σηµίτης, το επανέλαβε, βεβαίως, εντός της
Αιθούσης ο κ. Καρατζαφέρης, ως προοπτική, ως µπλόφα. Μα,
είναι δυνατόν να µπλοφάρει κανείς µε το µέλλον της χώρας; Με
την προοπτική να υποθηκεύσει το µέλλον της χώρας; ∆εν µπορώ
να καταλάβω τι είδους µπλόφα µπορεί να ήταν αυτή, να βάλουµε
µια πέτρα στο λαιµό µας και να βουλιάξουµε µόνοι µας; Και εν
τοιαύτη περιπτώσει, ειλικρινά δεν γνωρίζω αν είναι καλύτερο να
µην πρόκειται τελικά περί σχεδιασµού που µπορεί να ακουµπάει
και στην άλλη πλευρά του Ατλαντικού, δεν θέλω να σας το χρε-
ώσω, αλλά αυτήν την εντύπωση δώσατε ή να πρόκειται περί
εγκληµατικών λαθών και παλινωδιών που µας οδήγησαν εκεί. 

Αυτό που ξέρω όµως, κύριε Πρωθυπουργέ, το µόνο που ξέρω
και γνωρίζει και ο ελληνικός λαός και πιστεύω ότι το γνωρίζουν
και οι Βουλευτές σας, είναι ότι δεν έχετε τη δηµοκρατική νοµι-
µοποίηση να εφαρµόσετε µέτρα ή να προσφύγετε σε διεθνές δα-
νειστές, δίχως τη λαϊκή συναίνεση. Πώς να το κάνουµε; ∆εν είναι
δυνατόν να ζητάς την ψήφο των πολιτών και να την παίρνεις λέ-
γοντας: «θα κάνουµε την Ελλάδα ∆ανία του Νότου» και να την
κάνετε Ουγγαρία του Νότου. ∆εν είναι δυνατόν να εκχωρείτε δη-
µοκρατικές διαδικασίες σε υπερεθνικούς οργανισµούς, να αυτο-
καταργείτε το Υπουργικό Συµβούλιο, να δέχεστε το υβρίδιο
∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου-Ευρωπαϊκής Ένωσης, να συ-
ντάσσει νέο πολυετές πρόγραµµα στην γραµµή Στρος Καν, δη-
λαδή απολύσεις, µείωση µισθών στον ιδιωτικό τοµέα και να
καταργείτε µέσα σε µια νύχτα το πρόγραµµα σταθερότητας, ό,τι
συζήτησε εδώ η Βουλή. 

∆εν λέω για τις προγραµµατικές σας δηλώσεις. ∆εν λέω να θυ-
µηθείτε τον προεκλογικό Παπανδρέου, που άλλα έλεγε στο de-
bate για τις εργασιακές σχέσεις και τον εργασιακό µεσαίωνα. Kαι
τώρα φέρνετε ένα σχέδιο που µόνο οι ανθρωποφάγοι λείπουν
από µέσα για τις εργασιακές σχέσεις. ∆εν λέω να θυµηθείτε τον
προεκλογικό Παπανδρέου που έλεγε: «Λεφτά υπάρχουν» ή
έλεγε: «σοσιαλισµός ή βαρβαρότητα», αλλά στοιχειωδώς να σε-
βαστείτε τους θεσµούς. Ακόµα και οι Γερµανοί οι οποίοι θα µας
δανείσουν -δεν θα µας δώσουν λεφτά, θα µας δανείσουν µε 5%
επιτόκιο ενώ δανείζονται µε 3%- θα το βάλουν στη Βουλή για να
το περάσουν. Και εσείς πώς θέλετε να µας οδηγήσετε σε µια
µακρά παρατεταµένη περίοδο αστάθειας, χωρίς καµµία δηµο-
κρατική νοµιµοποίηση; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε της Κυβέρνησης, σας εκτιµώ αλλά νοµίζω ότι
υπερβαίνετε τις κόκκινες γραµµές µε τις επιλογές σας. ∆εν ξέρω
αν βρίσκεστε σε παρατεταµένη περίοδο ιδεολογικών εκπτώσεων.
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∆εν ξέρω αν έχετε συναίσθηση το ποιές θα είναι οι συνέπειες
αυτών των επιλογών -δείτε την Ουγγαρία- ή πορεύεστε δίχως πυ-
ξίδα. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ολοκληρώστε, παρα-
καλώ. 

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Αυτό που
ξέρω είναι ότι παίρνετε µε τις επιλογές και τις αποφάσεις σας
οριστικό διαζύγιο από την ιστορία σας και τις κοινωνικές δυνά-
µεις που σας στηρίζουν.

Είµαι βέβαιος ότι η ελληνική κοινωνία έχει αντανακλαστικά και
ο κόσµος του ΠΑΣΟΚ έχει αντανακλαστικά και θα αντιδράσει σε
αυτές σας τις επιλογές.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει, ο Πρω-
θυπουργός κ. Γιώργος Παπανδρέου.

Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο για τη δευτερολογία
σας. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και
Υπουργός Εξωτερικών): Πρώτα απ’ όλα, δεν υπήρχε µηχανι-
σµός, κύριε Τσίπρα. ∆εν υπήρχε στήριξη από κανέναν. Και η δη-
µόσια συζήτηση, µέσα στην οποία βεβαίως θέσαµε το θέµα και
του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, ήταν το αυτονόητο. ∆ιότι
εκεί πήγαινε η Ελλάδα. Χωρίς άλλο µηχανισµό, η Ελλάδα πήγαινε
«σούµπιτο» στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο. 

Αυτή είναι η αλήθεια και αυτά είναι αποτελέσµατα της προη-
γούµενης πολιτικής, που βεβαίως είχαν τεχνηέντως αποκρύψει οι
της προηγούµενης κυβέρνησης. Και το γεγονός ότι, τεχνηέντως
τα είχαν αποκρύψει, αποτέλεσε και τη θρυαλλίδα για την αξιοπι-
στία µας. ∆εν µας πίστευαν. Ό,τι και να λέγαµε. 

Και αν καταφέραµε να δηµιουργήσουµε έναν ευρωπαϊκό µη-
χανισµό, έστω και µε τη συµµετοχή του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού
Ταµείου, είναι διότι ακριβώς εµείς δείξαµε τη βούληση να βά-
λουµε τάξη στη χώρα. Τα αντανακλαστικά µας ήταν πατριωτικά,
διότι βούλιαζε η χώρα. Όµως, το βούλιαγµα της χώρας θα χτύ-
παγε κατά κύριο και, πρωτίστως, τους µισθωτούς, τους δανειο-
λήπτες, τους µικροµεσαίους, τις ελληνικές οικογένειες. ∆εν θα
χτύπαγε τον πλούτο, θα χτύπαγε το µέσο Έλληνα. Θα χτύπαγε
τον αδύναµο.

Πράγµατι τα µέτρα πονάνε. Αλλά σκεφθείτε εάν είχαµε µπει
στη χρεοκοπία και στον κατήφορο της διάλυσης, ουσιαστικά, της
αδυναµίας της οικονοµίας να δανειστεί, τότε θα µε ρωτάγατε:
«Πού είναι τα αντανακλαστικά σας κύριε Παπανδρέου τα σοσια-
λιστικά;»

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Τα αντανακλαστικά µου, τα σοσιαλιστικά, ήταν να προστα-

τεύσω την πατρίδα από τη χρεοκοπία, να προστατεύσω, όσο
µπορώ, -και αυτό κάνω και αυτό θα κάνουµε, όσο µπορούµε- το
βιός και τον κόπο του ελληνικού λαού. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Αν σήµερα είµαστε εδώ κύριε Τσίπρα, δεν είναι το ΠΑΣΟΚ που

µας έφερε σε αυτήν την κατάσταση. ∆εν είναι το ΠΑΣΟΚ που
έκανε την Ελλάδα όπως την Ουγγαρία, -που στο κάτω-κάτω και
εκεί παλεύουν οι άνθρωποι, µην στοχοποιούµε χώρες, γιατί έτσι
αισθανόµαστε και εµείς, ότι µας στοχοποιούν. 

Είναι οι προηγούµενες κυβερνήσεις, που έκαναν πολιτική υπέρ
των δυνατών, των ισχυρών, µε µια πελατειακή αντίληψη. Αυτά να
χτυπάτε. Και ελάτε να βοηθήσετε και εσείς στην ανόρθωση
αυτής της οικονοµίας. Οι στόχοι µας δεν έχουν αλλάξει, οι συν-
θήκες έχουν αλλάξει. Τα εµπόδια είναι διαφορετικά. Τα εµπόδια
και οι δυσκολίες, όχι µόνο της Ελλάδας αλλά και διεθνώς.

Και αν θέλετε, και από την εµπειρία µου, έχω γίνει πιο σοσια-
λιστής απ’ ό,τι ήµουν πριν. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
∆ιότι ζω, κύριε Τσίπρα, αυτά τα οποία θεωρητικώς έλεγα κα-

θηµερινά στο πετσί µου, µε τις διεθνείς αγορές. Και δίνουµε
µάχη, δίνει µάχη αυτή η Κυβέρνηση, -παρά τις δυσκολίες της, όχι
µόνο για την Ελλάδα. ∆ίνουµε µάχη, διότι ξέρουµε ότι ζούµε σε
µια διαφορετική κατάσταση, σε διαφορετικές συνθήκες, µιας πα-
γκόσµιας αγοράς όπου πρέπει να µπουν κανόνες, πρέπει να
µπουν αρχές, πρέπει να µπουν ρυθµίσεις, ώστε το διεθνές κε-
φάλαιο να συµβάλει πραγµατικά και ουσιαστικά, µέσα από κα-

νόνες, στη στήριξη της ανάπτυξης, στη δικαιοσύνη, στην ισότητα,
στην αντιµετώπιση των µεγάλων προβληµάτων που έχει η αν-
θρωπότητα, από τη φτώχεια, µέχρι την κλιµατική αλλαγή.

Και να θυµίσω ότι, την 25η Μαρτίου, όταν πήραµε την από-
φαση στην Ευρωπαϊκή Ένωση, δεν είχαµε πανηγυρισµούς, δεν
πανηγυρίσαµε ποτέ, γιατί δεν είναι για πανηγυρισµούς η κατά-
σταση σήµερα στη χώρα µας. Όµως, τουλάχιστον, η Ευρωπαϊκή
Ένωση αποφάσισε. Και αποφάσισε οµόφωνα να στηρίξει την Ελ-
λάδα. Να είναι κοντά στην Ελλάδα. Το πετύχαµε αυτό. Αυτό πε-
τύχαµε. Σηµαίνει ότι τέλειωσε η δουλειά µας εκεί; Όχι.

Έχουµε να κάνουµε τις απαραίτητες µεγάλες αλλαγές στη
χώρα µας, για τις οποίες µιλήσαµε πριν, όπως για τα κληροδο-
τήµατα. Είναι µία µόνο, µικρή περίπτωση, της µη αξιοποίησης
του πλούτου που υπάρχει στη χώρα µας, της αδιαφάνειας που
υπήρχε -και πόσες άλλες περιπτώσεις ακόµη, τις οποίες συζη-
τήσαµε και σε άλλες επίκαιρες ερωτήσεις. Είναι λοιπόν, ναι, µια
επιτυχία της χώρας µας µετά από κόπο, αλλά η ουσιαστική επι-
τυχία της χώρας µας, είναι να µπορέσουµε να κάνουµε τις απα-
ραίτητες αλλαγές, και σε ό,τι αφορά τις δεσµεύσεις µας απέναντι
στην Ευρωπαϊκή Ένωση -και εσείς ψηφίσατε τη Συνθήκη του Μά-
αστριχτ. είναι δεσµεύσεις τις οποίες και εσείς αναλάβατε ως πα-
ράταξη κύριε Τσίπρα, µη κατηγορείτε εµάς, αλλά και απέναντι
στον ελληνικό λαό. Γιατί δε νοµίζω ότι οι Έλληνες πολίτες θεω-
ρούν ότι η αύξηση του χρέους, ή τα τεράστια ελλείµµατα, ιδιαί-
τερα όταν αυτά πάνε σε σπατάλες, είναι η σωστή διαχείριση των
πόρων του ελληνικού λαού. ∆εν νοµίζω ότι αυτό το πιστεύετε. 

Γι’ αυτό είµαστε εδώ, ακριβώς για να υπάρχει διαφάνεια και
σωστή διαχείριση, ώστε αυτοί οι πόροι, αυτοί οι φόροι, µε το νέο
φορολογικό νοµοσχέδιο, που θα πάνε στον κρατικό κορβανά, να
ξέρει ο ελληνικός λαός ότι θα αξιοποιηθούν µε διαφάνεια και
προς όφελος του Έλληνα πολίτη. Επιτέλους, προς όφελος της
ανάπτυξης, προς όφελος της πατρίδας.

Αυτό κάνουµε, αυτόν τον αγώνα δίνουµε και αυτόν τον αγώνα
θα δώσουµε και θα τα καταφέρουµε µε επιτυχία. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Θα συνεχίσουµε µε τις
επόµενες επίκαιρες ερωτήσεις…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ πολύ, ζητώ
το λόγο επί προσωπικού θέµατος. Υπάρχει προσωπικό θέµα από
αυτά που είπε ο κ. Τσίπρας. Ένα λεπτό θέλω, δεν θέλω παρα-
πάνω. Ο κ. Τσίπρας είπε για µπλόφες… 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Καρατζαφέρη,
µισό λεπτό. Θα έχετε τη δυνατότητα να µιλήσετε. 

Θα µου επιτρέψετε µόνο να θυµίσω πότε θεωρείται προσω-
πικό ζήτηµα κάτι που ελέχθη στην Αίθουσα αυτή. «Η µοµφή που
περιέχει υβριστική εκδήλωση ατοµικά εναντίον Βουλευτή ή µέ-
λους της Κυβέρνησης, καθώς και η απόδοση σε οµιλητή διαφο-
ρετικής γνώµης από εκείνης που εξέφρασε», δηλαδή άλλα είπε
ο Βουλευτής και άλλος, που άσκησε κριτική, λέει ότι είπε άλλα ο
οµιλών. 

Παρ’ ότι δε νοµίζω ότι πρόκειται περί προσωπικού ζητήµατος,
παρ’ όλα αυτά θα σας δώσω το λόγο, κύριε Καρατζαφέρη. 

Ορίστε, κύριε Καρατζαφέρη, έχετε το λόγο για ένα λεπτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Μίλησε ο κ. Τσίπρας, ο αξιότιµος Πρόε-
δρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ και είπε ότι η
πρόταση Καρατζαφέρη για το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο ήταν
µπλόφα.

Ο ήρεµος λόγος και οι έξυπνες προτάσεις συντείνουν στη µεί-
ωση των επιτοκίων. Ο έξαλλος λόγος και η έξαλλη πολιτική τρο-
φοδοτούν τα επιτόκια. Και ο έξαλλος λόγος δεν ανήκει σ’ εµένα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού )

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ωραία, έληξε εδώ το
θέµα.

Συνεχίζουµε µε τη συζήτηση της µε αριθµό 647/13.4.2010 δεύ-
τερης επίκαιρης ερώτησης του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας
κ. Γεωργίου Καρασµάνη προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων, σχετικά µε τις αποζηµιώσεις στους καλλιερ-

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ]]Θ’ - 16 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2010                                                                                               5835



γητές Πέλλας, που έχουν πληγεί από ακαρπία και µειωµένη πα-
ραγωγή κ.λ.π.. 

Η επίκαιρη ερώτηση του ερωτώντος Βουλευτή έχει ως εξής:
«Όπως καταγράφεται µε επίσηµα στοιχεία στο Νοµό Πέλλας

και για την περσινή παραγωγή, έχει διαπιστωθεί σοβαρό πρό-
βληµα ακαρπίας σε πολλές δεντροκαλλιέργειες, καθώς και µει-
ωµένη παραγωγή στις σπαραγγοκαλλιέργειες του Νοµού µας.
Τα στοιχεία προέρχονται από τον ΕΛΓΑ και είναι αποκαλυπτικά,
όχι µόνο για την ύπαρξη του προβλήµατος, αλλά καταγράφονται
σοβαρότατες και πλέον εκτεταµένες ζηµιές.

Σύµφωνα µε τα στοιχεία που µου δόθηκαν επισήµως στη
Βουλή, µετά από αίτησή µου, οι ζηµιές που έχουν διαπιστωθεί
στις δεντροκαλλιέργειες κυµαίνονται από 45% έως 90%, ενώ για
το σπαράγγι η µειωµένη παραγωγή ξεπερνά το 45%.

Όπως γίνεται αντιληπτό, οι ζηµιές αυτές έχουν οδηγήσει σε
δεινή οικονοµική θέση, όχι µόνο τους πληγέντες παραγωγούς
µας, αλλά και ολόκληρες περιοχές, των οποίων η τοπική οικονο-
µία στηρίζεται στις παραπάνω αγροτικές δραστηριότητες, ιδιαί-
τερα στις περιοχές όπου οι πληγείσες καλλιέργειες αποτελούν
µονοκαλλιέργεια, συνεπώς και αποκλειστικό πόρο επιβίωσης.

Ενώ η ίδια η Υπουργός είχε δηλώσει µετά την ανάληψη των
καθηκόντων της ότι δεν πρόκειται να ακολουθήσει πολιτική πα-
ροχής κατ’ εξαίρεση αποζηµιώσεων, παρά ταύτα, προσφάτως η
ίδια έχει υπογράψει απόφαση –την οποία επικροτούµε και στη-
ρίζουµε- για κατ’ εξαίρεση αποζηµιώσεις ύψους 44.000.000 ευρώ
για επιτραπέζιες ελιές και έχει προγραµµατίσει επίσης κατ’ εξαί-
ρεση αποζηµιώσεις για µηλιές, οι οποίες έχουν προσβληθεί από
το φουζικλάδι σε γειτονικούς µας νοµούς και µε την επισήµανση
ότι η ίδια ευαισθησία θα πρέπει να την διακρίνει για όλους τους
πληγέντες παραγωγούς.

Ερωτάται η κυρία Υπουργός:
Αν προτίθεται να εκδώσει, το ταχύτερο δυνατό, απόφαση για

κατ’ εξαίρεση αποζηµιώσεις για τους δεντροκαλλιεργητές και
σπαραγγοκαλλιεργητές του Νοµού Πέλλας».

Η Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Αικατερίνη
Μπατζελή έχει το λόγο.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Θα ήθελα για µία ακόµη φορά να ευχαριστήσω τον κ. Καρα-
σµάνη για το ενδιαφέρον, το οποίο δείχνει για το νοµό του, αλλά
και γιατί µας δίνεται έτσι η δυνατότητα από πλευράς Υπουργείου
Αγροτικής Ανάπτυξης, να παρουσιάσουµε τις χρηµατοδοτήσεις,
οι οποίες γίνονται ετησίως για ορισµένα προϊόντα από τον ΕΛΓΑ.

Θα ήθελα, εάν µου επιτρέπεται στο πλαίσιο του κοινοβουλευ-
τικού ελέγχου, να σας πω ότι για το 2009 οι κατ’ εξαίρεση καλύ-
ψεις του ΕΛΓΑ είναι το 76% του συνόλου του προϋπολογισµού
του ΕΛΓΑ Από το χαλάζι είναι 8%, από τη βροχόπτωση 5%, από
τον παγετό 4%, από την ανεµοθύελλα 3%, από τον καύσωνα 3%
και από διάφορα άλλα ζηµιογόνα αίτια είναι το υπόλοιπο περί-
που 24%, το οποίο είναι στις επιλέξιµες –ας τις πω έτσι- επιδο-
τήσεις-αποζηµιώσεις του ΕΛΓΑ.

Σε ό,τι αφορά τα σπαράγγια, τα οποία τα τελευταία χρόνια και
στο νοµό του αξιότιµου κυρίου Βουλευτή έχουν απορροφήσει
ένα ιδιαίτερα µεγάλο ποσοστό, θα σας πω ότι µπορώ να κατα-
λάβω πως πρόκειται περί µιας δυναµικής καλλιέργειας, την οποία
θα πρέπει να στηρίξουµε γενικά ως Υπουργείο Αγροτικής Ανά-
πτυξης, αλλά γενικότερα και ως πολιτική, διότι πολιτική µας δεν
είναι να στηρίζουµε ένα προϊόν µόνο δια µέσου του ΕΛΓΑ. Έχουν
γίνει συσκέψεις, βάσει των οποίων εµείς επιδιώκουµε να ενισχύ-
σουµε µε ολοκληρωµένη διαχείριση και µε τη βοήθεια του Ινστι-
τούτου των σπαραγγιών αυτή τη δυναµική καλλιέργεια, ώστε να
µπορεί να εξέλθει από τη διαχειριστική, αλλά και από την παρα-
γωγική κρίση, διότι σε πάρα πολλές περιοχές έχει µειωθεί η ποι-
ότητα της παραγωγής.

Σε ό,τι αφορά τα στοιχεία της περσινής παραγωγής στο Νοµό
Πέλλας, θα ήθελα να πω ότι η µείωση, τόσο της παραγωγής σπα-
ραγγιών εσοδείας 2009, όσοι και η ακαρπία των φυλλοβόλων δέ-
ντρων, ουσιαστικά, όπως γνωρίζετε, κύριε Βουλευτά, δεν
καλύπτονται ασφαλιστικά από τον ΕΛΓΑ και δεν αποζηµιώνονται,
σύµφωνα µε τον Κανονισµό Ασφάλισης Φυτικής Παραγωγής. 

Τα στοιχεία, στα οποία αναφερθήκατε, κύριε Καρασµάνη, προ-

έρχονται κυρίως από επισηµάνσεις, προεκτιµήσεις και όχι από
εξατοµίκευση και δεν αποδίδουν το ακριβές ποσό των ζηµιών και
την ακριβή µείωση του εισοδήµατος των παραγωγών. Είναι µία
ενδεικτική προσέγγισή τους για ενηµέρωση, προφανώς, των αρ-
µοδίων οργάνων, αλλά και των υπηρεσιακών παραγόντων, κυ-
ρίως στοιχεία τα οποία προέρχονται από τον ΕΛΓΑ Βέροιας.

Εδώ θέλω να επαναλάβω ότι στο πλαίσιο της αναθεώρησης
και ανασυγκρότησης του ΕΛΓΑ προσπαθούµε να προχωρήσουµε
σε νέα συστήµατα εκτίµησης και απόδοσης των αποζηµιώσεων
σε καταστροφές, όπως αυτές έχουν συµβεί σε πάρα πολλές καλ-
λιέργειες.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο ερωτών

Βουλευτής κ. Καρασµάνης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, φοβάµαι ότι οι συνεργάτες σας σας οδηγούν

σε λάθος κατευθύνσεις και σας εκθέτουν. Είπατε ότι το πόρισµα
του ΕΛΓΑ είναι απλές επισηµάνσεις και όχι εξατοµικεύσεις. Εγώ,
όµως, εδώ κρατώ τα Πρακτικά της Βουλής. Εκθέτουν και εσάς
και τον κ. Καρχιµάκη, ο οποίος στις 23 Φεβρουαρίου, για να δι-
καιολογήσει την απόφαση που βγάλατε για τις ελιές, επικαλέ-
στηκε τις επισηµάνσεις που έγιναν από τον ΕΛΓΑ 

Επίσης, και εσείς στις 4 Μαρτίου –έχω τα Πρακτικά εδώ- για να
δικαιολογήσετε την απόφασή σας για την ελιά, την οποία επε-
κτείνετε σε όλους τους νοµούς, επικαλείστε τις επισηµάνσεις.
∆ηλαδή, οι επισηµάνσεις του ΕΛΓΑ του υποκαταστήµατος της
Βέροιας είναι από άλλον πλανήτη; Οι γεωπόνοι του ΕΛΓΑ της Βέ-
ροιας είναι εξωγήινοι; 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Προσέξτε, κυρία Υπουργέ, εκτίθεστε µε αυτά που λέτε. Και
εσείς δεν είστε µία Υπουργός από το πουθενά, είστε µία Υπουρ-
γός που έχει µεγάλη εµπειρία στα αγροτικά, που έχετε υπηρε-
τήσει σε σηµαντικές θέσεις, στην ΠΑΣΕΓΕΣ, στο Ευρωπαϊκό
Κοινοβούλιο, που ήσασταν Γενική Γραµµατέας του Υπουργείου
Γεωργίας. Έχουµε,  λοιπόν, εµείς την απαίτηση να επιδεικνύετε
µεγαλύτερη ευαισθησία και γνώση. Και το σηµαντικότερο, απαι-
τούµε να έχετε απόλυτα ξεκάθαρη θέση σε κάθε αγροτικό ζή-
τηµα. 

Στην προκειµένη περίπτωση, δεν έχετε, κυρία Υπουργέ. Εσείς
µου δώσατε τα στοιχεία που αποδεικνύεται ότι στα κεράσια
έχουµε ζηµιά από 40% έως 90%, στα µήλα 40% και ό,τι απέµεινε,
το αποτελείωσε το φουσικλάδιο. Το ίδιο συµβαίνει και στο σπα-
ράγγι, όπου έχουµε ζηµιά 45%. 

Βάσει αυτών των στοιχείων, κατέθεσα µια ερώτηση και ρω-
τούσα τι σκοπεύετε να κάνετε γι’ αυτούς τους ανθρώπους. Με
βάση τον Κανονισµό έπρεπε να µου απαντήσετε στις 30 Ιανουα-
ρίου και δεν το πράξατε. Εγώ, επειδή λογοδοτώ στους συµπα-
τριώτες µου στο νοµό µου, µετέτρεψα αυτήν την απλή ερώτηση
σε επίκαιρη ερώτηση, η οποία είχε προγραµµατιστεί να γίνει
µέχρι τις 23 Φεβρουαρίου και λόγω κωλύµατος δεν ήρθατε. Τρεις
ώρες πριν από την προγραµµατισµένη συζήτηση, βρήκα στη θυ-
ρίδα µου στη Βουλή απάντηση, στην οποία απάντηση τα 2/3 της
έκτασής της τα καλύπτετε, προσπαθώντας να δικαιολογήσετε
την απόφαση που πήρατε για την ελιά. 

Εγώ σας είπα από την πρώτη στιγµή ότι στηρίζω αυτήν την
απόφαση και επικροτώ. Συµπάσχουµε µε τους πληττόµενους πα-
ραγωγούς. Εγώ, όµως, σας ρωτούσα άλλα πράγµατα, για τους
δενδροκαλλιεργητές και τους σπαραγγοπαραγωγούς, αλλά και
εσείς µου απαντάτε ότι είναι απλές επισηµάνσεις και όχι εξατο-
µικεύσεις ζηµιών. Εάν το έλεγαν κάποιοι άλλοι, κυρία Υπουργέ,
θα το προσπερνούσα έτσι, χωρίς σχόλια. Το λέτε, όµως, εσείς,
κυρία Υπουργέ; Είναι δυνατόν να αγνοείτε ότι, για να υπάρξουν
εξατοµικεύσεις, πρέπει να προηγηθεί υπουργική απόφαση την
οποία δεν έχετε εκδώσει; Γι’ αυτό, ακριβώς, βρισκόµαστε σήµερα
εδώ και συζητάµε. Αυτήν την απόφαση ζητάµε να εκδώσετε. 

∆εν επαρκούν αυτά τα στοιχεία του ΕΛΓΑ, που λέτε ότι είναι
απλές επισηµάνσεις; Εγώ θα σας δώσω ακόµα περισσότερα, τα
οποία θα σας καταθέσω για να τα πάρετε από τα Πρακτικά της
Βουλής. Θα καταθέσω ένα φάκελο που έχει δέκα αποδεικτικά
στοιχεία. Αφορά, βεβαίωση του Ινστιτούτου Φυλλοβόλων ∆έν-
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δρων Νάουσας, σηµεία επιστηµονικής έκθεσης της Γεωπονικής
Σχολής του Πανεπιστηµίου Θεσσαλονίκης, επτά βεβαιώσεις µε-
τεωρολογικών σταθµών που δείχνουν τις επικρατούσες καιρικές
συνθήκες εκείνη την εποχή, που καταδεικνύουν το µέγεθος και
την έκταση των ζηµιών, βάσει των οποίων τα κλιµάκια του ΕΛΓΑ
έκαναν τις επισηµάνσεις. Θα αγνοήσετε και αυτά τα στοιχεία; ∆η-
λαδή, θα µου πείτε ότι η βεβαίωση του σταθµού της ∆ΕΗ είναι
απλή επισήµανση και δεν είναι εξατοµίκευση; Καταθέτω το φά-
κελο µε τα στοιχεία για τα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Καρασµάνης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα φάκελο, ο οποίος
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Κυρία Υπουργέ, σκύψτε πάνω στο πρόβληµα σοβαρά. Το πρό-
βληµα αυτό δεν ακουµπά µόνο τους παραγωγούς, απασχολεί
όλες τις οικογένειές τους, ακουµπά όλες τις περιοχές οι οποίες
ζουν από την παραγωγή αυτών των ανθρώπων. Καλή η εξαγγε-
λία της αναµόρφωσης και του εκσυγχρονισµού του κανονισµού
του ΕΛΓΑ Αυτά, όµως, είναι µελλοντικές εξελίξεις και µε µελλο-
ντικές εξελίξεις δεν λύνεται το πρόβληµα. Το πρόβληµα λύνεται
εδώ και τώρα µε απόφαση. 

Κυρία Υπουργέ, δείξτε ανθρώπινο πρόσωπο το οποίο έχετε και
είµαι βέβαιος ότι θα σκύψετε πάνω στο πρόβληµα, για να µπο-
ρέσουν αυτοί οι άνθρωποι να επιβιώσουν και να συνεχίσουν τις
καλλιέργειές τους. Εάν δεν το κάνετε, εάν δεν δώσετε αυτήν την
απάντηση –ίσως, για να µην καρπωθώ την επιτυχία- καλέστε τα
στελέχη σας, ανακοινώστε την απόφασή σας και εγώ θα χαρώ
και θα χειροκροτήσω. Εάν δεν το κάνετε, θα µε αναγκάσετε να
µετατρέψω αυτήν την επίκαιρη ερώτηση σε επερώτηση, να
εµπλακούν όλα τα κόµµατα, για να διαπιστώσουν το µέγεθος της
αδικίας. Και θα εκπλαγείτε, κυρία Υπουργέ. Θα παρουσιάσω
στοιχεία που θα σας φέρουν σε δύσκολη θέση. Σας παρακαλώ
πολύ να δώσετε µια ξεκάθαρη, διαφανή απάντηση και όχι νεφε-
λώδη. 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Το λόγο έχει η Υπουργός

Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, η κυρία Μπατζελή.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Κύριε Καρασµάνη, κατ’ αρχάς θα ήθελα να σας
πω, στο πλαίσιο του πολιτικού διαλόγου, ότι τη δόξα στις απα-
ντήσεις την οφείλουµε στο Κοινοβούλιο και σε κανένα Βουλευτή
ή άλλον εκτός Κοινοβουλίου. Κάνατε την ερώτηση και οφείλω να
δώσω σε εσάς την απάντηση. 

∆εν υπάρχει καµµία σκοπιµότητα. Το ξέρετε πάρα πολύ καλά.
Εκείνο, όµως, το οποίο θέλω να σας επαναλάβω, όπως το έχουµε
πει σε συσκέψεις τις οποίες έχουµε κάνει στο Υπουργείο, είναι
ότι το θέµα τουλάχιστον για τις δενδρώδεις καλλιέργειες είναι
ένα θέµα το οποίο δεν έχει επαρκή στοιχεία από πλευράς ΕΛΓΑ.
Θα χαρώ πολύ να έχω και τα επιπλέον στοιχεία τα οποία θα κα-
ταθέσετε στα Πρακτικά.

Θα µου επιτρέψετε να επικεντρωθώ κυρίως στο θέµα των σπα-
ραγγιών, όπου έχουµε αναλάβει την ευθύνη ενός ειδικού προ-
γράµµατος στο πλαίσιο του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης,
διότι πιστεύουµε ότι αυτή η καλλιέργεια θα πρέπει να συνεχίσει.
Αφορά τέσσερις νοµούς, είναι ιδιαίτερα ανταγωνιστική και πρέ-
πει να βελτιώσουµε την ποιότητά της.

Από εκεί και πέρα, για τις δενδρώδεις καλλιέργειες –για τα κε-
ράσια όπως αναφέρετε που είναι ένα θέµα που αφορά όχι µόνο
το νοµό σας, είναι και σε πάρα πολλούς άλλους νοµούς- αυτό
θα επανεξεταστεί και αν τα στοιχεία υπάρχουν και δικαιολογού-
νται θα δώσουµε τις ενισχύσεις. Εάν δεν δικαιολογούνται, όπως
προκύπτουν από τα στοιχεία του ΕΛΓΑ, τα οποία έχουµε µέχρι
τώρα, δεν θα µπορέσουµε να προβούµε σε µία κατ’ εξαίρεση επι-
λογή. Όσον αφορά το θέµα της ελιάς στο οποίο αναφερθήκατε
και για το οποίο υπάρχει αποδεδειγµένη φυτοπαθογένεια δεν
έχει δοθεί ακόµα καµµία αποζηµίωση για τον πυρινοτρίτη  σεβό-
µενοι πάντα την οικονοµική κατάσταση και πάνω απ’ όλα τη δια-
χειριστική κρίση που βρίσκεται ο ΕΛΓΑ.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Θα πάµε σε επερώτηση, κυρία

Υπουργέ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανά-

πτυξης και Τροφίµων): Όπως νοµίζετε. 
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κυρία

Υπουργό.
Επίκαιρες ερωτήσεις δεύτερου κύκλου:
Συζητείται τώρα η πρώτη µε αριθµ. 658/13.4.2010 επίκαιρη

ερώτηση της Βουλευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινή-
µατος κ. Σοφίας Γιαννακά προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων, σχετικά µε τη στήριξη των καπνοπαραγωγών
κ.λπ.. 

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης της κ. Γιαννακά ανα-
λυτικά έχει ως εξής:

«Σύµφωνα µε τη νέα ΚΑΠ, από την εσοδεία 2006 η κοινοτική
ενίσχυση στην καλλιέργεια του καπνού είναι αποδεσµευµένη από
την παραγωγή. Παράλληλα, η κατάργηση από την Ευρωπαϊκή
Ένωση των καθεστώτων των ατοµικών ποσοστώσεων και των ευ-
ρωπαϊκών συµβολαίων καλλιέργειας οδηγεί στην πλήρη απελευ-
θέρωση της παραγωγής του καπνού και διέπεται σε µεγάλο
πλέον ποσοστό από τους κανόνες της ελεύθερης αγοράς.

Αποτέλεσµα της αναθεωρηµένης ΚΑΠ είναι ο Νοµός Αιτωλοα-
καρνανίας, που υπήρξε ανέκαθεν ένας κατ’ εξοχήν αγροτικός
νοµός, να πλήττεται. Η αποδόµηση της γεωργικής δραστηριό-
τητας και τα χιλιάδες στρέµµατα που µένουν ακαλλιέργητα,
έχουν οδηγήσει τον αγροτικό πληθυσµό της περιοχής σε δεινή
οικονοµική κατάσταση.

Είναι γνωστό ότι η πλειονότητα των αγροτών στην περιοχή
απασχολούνταν µε τη καλλιέργεια του καπνού, η οποία αναµφι-
σβήτητα υπήρξε προσοδοφόρα εξ αιτίας της εξαιρετικής ποιό-
τητας καπνού που παρήγαγε η περιοχή. Η εφαρµογή της νέας
ΚΑΠ όµως, οδήγησε σε τέλµα και τη συγκεκριµένη καλλιέργεια,
η οποία έχει πλέον σχεδόν ολοκληρωτικά εγκαταλειφθεί. 

Κατόπιν τούτων ερωτάται η κυρία Υπουργός:
Ποιες είναι οι δράσεις που σκοπεύει να λάβει το Υπουργείο για

τη στήριξη των καπνοπαραγωγών της Αιτωλοακαρνανίας και κατ’
επέκταση της χώρας;».

Στην ερωτώσα Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ κ. Σοφία Γιαννακά θα
απαντήσει η Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Αι-
κατερίνη Μπατζελή.

Έχετε το λόγο κυρία Υπουργέ.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Θα ήθελα να ευχαριστήσω την κ. Σοφία Γιαννακά που έχει κα-

ταθέσει αυτήν την ερώτηση, γιατί πραγµατικά θέλουµε να δώ-
σουµε την πληροφόρηση και να ενηµερώσουµε τον κόσµο
σχετικά µε τις ενέργειες, τις οποίες έχουµε κάνει για το θέµα του
καπνού, το καπνικό ζήτηµα όπως έχουµε αναδείξει. 

Να µου επιτρέψετε, κυρία Γιαννακά, για το ιστορικό του λόγου
να πω ότι µετά από την µεταρρύθµιση της κοινής οργάνωσης κα-
πνού, µεταφέρθηκαν από τον πυλώνα των άµεσων ενισχύσεων
στον πυλώνα της αγροτικής ανάπτυξης, 568.000.000 ευρώ, µε
στόχο την αναδιάρθρωση των καπνοπαραγωγικών περιοχών. Και
ξέρουµε όλοι ότι ήταν µία από τις πιο άδικες αποφάσεις της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, αλλά και από τις πιο δυσάρεστες πολιτικές
της κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας, η οποία ενώ είχε την ευ-
καιρία µέχρι το Φεβρουάριο του 2009 να παρέµβει για την ανα-
τροπή αυτής της απόφασης και σε επίπεδο Ευρωπαϊκού
∆ικαστηρίου, δεν το έκανε. Ερχόµαστε, λοιπόν, να διαχειρι-
στούµε µία λανθασµένη πρακτική, τόσο της Ευρωπαϊκής Επι-
τροπής, όσο και της προηγούµενης Κυβέρνησης, η οποία
µάλιστα αντί αυτού, κατά την έγκριση του Προγράµµατος «ΑΛΕ-
ΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» τον Νοέµβριο του 2007, δεν δέσµευσε
τους πόρους δηλαδή τα 568.000.000 ευρώ αυτοδύναµα στο Πρό-
γραµµα, για την ενίσχυση των καπνοπαραγωγών. 

Σήµερα, λοιπόν, µετά από ένα κοινωνικό διάλογο, τον οποίο
είχαµε κάνει και στις 25 και 26 Ιανουαρίου στο Ζάππειο, εξειδι-
κεύσαµε τα µέτρα του Προγράµµατος, ώστε οι παραπάνω πι-
στώσεις, ενισχύσεις να στοχευθούν αποκλειστικά και µόνο στους
καπνοπαραγωγούς των καπνοπαραγωγικών περιοχών, µε σκοπό
να τους επιστραφεί ένα πολύ µεγάλο µέρος της απώλειας του
εισοδήµατός τους. 

Οι συγκεκριµένες δράσεις αφορούν τη στήριξη των γεωργι-
κών εκµεταλλεύσεων που βρίσκεται στη διαδικασία αναδιάρ-
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θρωσης λόγω µεταρρύθµισης της Κοινής Αγροτικής Πολιτικής.
Πρόκειται για το µέτρο 144 µε προβλεπόµενη δηµόσια δαπάνη
220.000.000 ευρώ. Στο µέτρο αυτό πρόκειται να ενταχθούν γε-
ωργοί, των οποίων οι άµεσες ενισχύσεις µειώνονται το έτος 2010
σε ποσοστό µεγαλύτερο του 25%, σε σχέση µε το 2009.

Το δεύτερο µέτρο είναι η προώθηση γεωργοπεριβαντολλογυ-
τικών µέτρων στις καπνοπαραγωγικές περιοχές, για τα οποία
πρόκειται να διατεθούν συνολικές πιστώσεις ύψους 120.000.000
ευρώ. Οι γεωργοπεριβαντολλογυτικές δράσεις στοχεύουν στη
µείωση των ενεργειακών εισροών και καλύπτουν το πρόσθετο
κόστος των δεσµεύσεων που αναλαµβάνουν οι γεωργοί, συγκε-
κριµένα για χρήση αλλαγής καπνοχώραφων, και για την εφαρ-
µογή Συστήµατος Ολοκληρωµένης ∆ιαχείρισης στην παραγωγή
καπνού. 

Επίσης, ένα τρίτο µέτρο αφορά στον εκσυγχρονισµό των γε-
ωργικών εκµεταλλεύσεων, σχέδια βελτίωσης εντός καπνοπαρα-
γωγικών περιοχών. Στο µέτρο αυτό πρόκειται να διατεθούν
150.000.000 � και µάλιστα, αυτό που θα πω ενδιαφέρει κυρίως
την περιοχή σας. Προβλέπεται µία αυξηµένη ενίσχυση της τάξης
του 10% για επενδύσεις, για χρήσεις ανανεώσιµων πηγών ενέρ-
γειας. Είναι ένα αίτηµα, το οποίο έχει διατυπωθεί κυρίως από την
περιοχή σας και εύχοµαι και οι άλλες περιοχές να πάρουν τέ-
τοιες πρωτοβουλίες, όπως η δική σας. Επιπλέον, είναι τα µέτρα
διαφοροποίησης της αγροτικής οικονοµίας που βασίζεται στον
καπνό και την βελτίωση της ποιότητας ζωής στις καπνοπαραγω-
γικές περιοχές για τις οποίες πρόκειται να διατεθούν πιστώσεις
περίπου 53.000.000 ευρώ και τα οποία αφορούν άλλες παραγω-
γικές διαδικασίες.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κυρία

Υπουργό.
Το λόγο έχει η ερωτώσα Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ του Νοµού

Αιτωλοακαρνανίας, κ. Σοφία Γιαννακά.
ΣΟΦΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κυρία Υπουργέ, είναι φυσικό αυτό το διάστηµα που η χώρα

µας περνάει µία από τις σοβαρότερες οικονοµικές κρίσεις στην
ιστορία της, τόσο η κοινή γνώµη, όσο βέβαια οι προσπάθειες της
Κυβέρνησης να αφορούν την οικονοµική κρίση και να έχουν
φύγει, βέβαια, από άλλα προβλήµατα εξίσου σοβαρά, όπως είναι
τα προβλήµατα των αγροτών και της υπαίθρου. ∆εν απασχολούν
τα προβλήµατα αυτά την κοινή γνώµη, τουλάχιστον τους τελευ-
ταίους έξι µήνες. 

Χαίροµαι, όµως, πραγµατικά που εσείς, αρµόδια Υπουργός,
όχι µόνο ασχολείστε µε αυτά τα προβλήµατα, αλλά δίνετε και συ-
γκεκριµένες λύσεις, κάνετε συγκεκριµένες προτάσεις, τα βήµατα
σας είναι αξιόπιστα και δίνουν πραγµατικά λύσεις και ανάσα στον
χειµαζόµενο αγροτικό πληθυσµό. Χαίροµαι ιδιαίτερα γι’ αυτό.
Χαίροµαι γιατί τα µέτρα που µόλις ανακοινώσατε είναι συγκε-
κριµένα, αφορούν ειδικά το Νοµό Αιτωλοακαρνανίας -όπως µόλις
είπατε- και χαίροµαι πραγµατικά γι’ αυτό.

Είναι µία επίκαιρη ερώτηση που κατέθεσα σήµερα για σας,
κυρία Υπουργέ, γιατί ο Νοµός Αιτωλοακαρνανίας, όπως και άλλοι
νοµοί -δεν είναι µόνο ο δικός µου ο νοµός- πλήττεται κυριολε-
κτικά τα τελευταία χρόνια. Η γεωργική δραστηριότητα –και το
ξέρετε, κυρία Υπουργέ- έχει αποδοµηθεί.  Χιλιάδες στρέµµατα
σε όλη την Ελλάδα, ειδικά στο Νοµό Αιτωλοακαρνανίας, έχουν
µείνει ακαλλιέργητα τα τελευταία χρόνια. Ο αγροτικός πληθυ-
σµός -και αυτό το γνωρίζουµε όλοι- έχει οδηγηθεί σε δεινή οικο-
νοµική κατάσταση, το εισόδηµά του έχει µειωθεί, η ύπαιθρος
τείνει να ερηµωθεί, διογκώνοντας τα προβλήµατα της αστυφι-
λίας και της ανεργίας. 

Το φαινόµενο αυτό, κυρία Υπουργέ, λαµβάνει εκρηκτικές δια-
στάσεις ιδιαίτερα στους καπνοπαραγωγούς µετά τη µείωση των
επιδοτήσεων κατά 50%. Οι δράσεις και τα µέτρα που προτείνετε
-µόλις σας το είπα- είναι προς την σωστή κατεύθυνση. 

Είναι σηµαντικό όµως να διασφαλιστεί ότι το 50% των χρηµά-
των που µεταφέρονται στο δεύτερο πυλώνα θα φθάσει, κυρία
Υπουργέ τελικά στους καπνοπαραγωγούς, µε προτεραιότητα σε
όσους συνεχίζουν να παράγουν είτε καπνό, είτε άλλα διατροφικά
προϊόντα. Οι επιφυλάξεις που διατυπώνονται καλό θα ήταν να
εξαλειφθούν. Η αναπτυξιακή διάσταση, που επιχειρείται στον

δεύτερο πυλώνα, πρέπει να αφορά όλους τους καπνοπαραγω-
γούς.

Είναι αναγκαίο, κυρία Υπουργέ, να διασφαλιστεί και είµαι βέ-
βαιη ότι εσείς θα το κάνετε, ότι όλοι οι καπνοπαραγωγοί θα έχουν
την οικονοµική δυνατότητα να ενταχθούν σε κάποιο από τα προ-
γράµµατα που µόλις ανακοινώσατε και να αλλάξουν την καλ-
λιέργειά τους.

Με άλλα λόγια, να διαθέτουν το αναγκαίο κεφάλαιο προκειµέ-
νου να καλλιεργήσουν και στη συνέχεια να επωφεληθούν από
την ενίσχυση. 

Είναι απαραίτητο να προσδιοριστούν οι περιοχές που θα ενι-
σχυθούν καθώς και ο τρόπος αυτής της ενίσχυσης, ποιες καλ-
λιέργειες θα αντικαταστήσουν τον καπνό και αν υπάρχουν
προβλέψεις για εξωγεωργικές δράσεις και πώς αυτές θα γίνουν
γνωστές στον τελευταίο αγρότη της υπαίθρου.

Είναι γνωστό, κυρία Υπουργέ, ότι το Υπουργείο σας – και το
επαναλαµβάνω πραγµατικά ειλικρινά- και εσείς προσωπικά, εξα-
ντλήσατε κάθε δυνατή προσπάθεια, ώστε να διασφαλίσετε τους
πόρους του δεύτερου πυλώνα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Ε’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ)

Σας ζητούµε, έναν ολοκληρωµένο και στοχευµένο σχεδιασµό
για να αξιοποιηθούν οι πόροι αυτοί και να πάνε και στον τελευ-
ταίο αγρότη.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε την κ.

Γιαννακά.
Το λόγο έχει η Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,

κ. Μπατζελή.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία Γιαννακά, θα ήθελα να βεβαιώσω και να επιβεβαιώσω

τις δεσµεύσεις τις οποίες έχουµε αναλάβει ως Κυβέρνηση και να
σας πω ότι ένας λόγος καθυστέρησης της ενεργοποίησης, του
προγράµµατος «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» και κυρίως των
µεγάλων έργων που αφορούν τα αρδευτικά, τα σχέδια βελτίω-
σης, τα ΟΠΑΑΧ και τα LEADER ήταν ότι έπρεπε κατ’ αρχάς να
κατοχυρώσουµε και να συγκεντρώσουµε τους πόρους για τον
καπνό, τα 568.000.000 τα οποία σας είπα προηγουµένως ότι ήταν
διάχυτα στο Πρόγραµµα «ΜΠΑΛΤΑΤΖΗ».

Αυτό θέλω να το ξεκαθαρίσω σε όλους τους συναδέλφους,
έτσι ώστε να γνωρίζουµε το πώς πορευόµαστε τώρα για την υλο-
ποίηση του «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ».

Η δεύτερη µέριµνα µας, ήταν να κρατήσουµε έτσι ώστε τα χρή-
µατα τα οποία δικαιούνται οι παραγωγοί να φτάσουν στα χέρια
τους τουλάχιστον κατά το µεγαλύτερο µέρος έτσι ώστε να έχουν
τη οικονοµική δυνατότητα να µπορούν να αλλάξουν τις καλλιέρ-
γειές τους, κυρίως προς τις διατροφικές καλλιέργειες διότι όπως
γνωρίζετε και  στην περιοχή σας αλλά και σε άλλες περιοχές η
καπνοκαλλιέργεια έχει συρρικνωθεί, για να µην πω ότι έχει εξα-
φανιστεί ή υπάρχει µόνο σε ορισµένες περιοχές όπου καλλιερ-
γούνται τα ανατολικού τύπου προϊόντα.

Το τρίτο είναι, λόγω αυτών των επιδοτήσεων των οποίων θα
πάρουν πίσω οι παραγωγοί να µπορέσουµε να τους στρέψουµε
πέρα του διατροφικού κύκλου της γεωργίας και σε συµπληρω-
µατικά εισοδήµατα, τα οποία θα τους διασφαλίζουν απ’ αυτή τη
συµπληρωµατική δραστηριότητα, ένα επιπλέον διαχρονικό εισό-
δηµα πέρα και έξω από τη γεωργική παραγωγή, την οποία θα
πρέπει να σχεδιάσουµε στρατηγικά για να µην έχουµε αποµεί-
ωσή της τόσο σε επίπεδο παραγωγής, όσο και απασχόλησης. 

Και θέλω να επανέλθω και πάλι στο θέµα του Αγρινίου, όπου
το µέληµα τους και αυτό το οποίο ζητούν και είναι υπόδειγµα, θα
έλεγα, της πολιτικής για τη διαχείριση αυτών των πόρων, είναι
ότι πέρα της απώλειας του 25% που είναι τα χρήµατα απευθείας
στο χέρι, γίνονται προτάσεις έτσι ώστε να ενταχθούν σε συλλο-
γικά σχέδια βελτίωσης και να ενταχθούν µε ειδική επιδότηση οι
Ανανεώσιµες Πηγές Ενέργειας, µε την ψήφιση του νόµου περί
Ανανεώσιµων Πηγών Ενέργειας έτσι ώστε οι παραγωγοί να µην
είναι µόνο στο χωράφι αλλά να ενταχθούν σε όλη την ενεργει-
ακή και οικονοµική αλυσίδα της περιφέρειας αλλά και της εθνι-
κής οικονοµίας.
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Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ. 
Επόµενη είναι η µε αριθµό 642/13-4-2010 επίκαιρη ερώτηση

του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικο-
λάου Μωραΐτη προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων, σχετικά µε τα βιοµηχανικά σφαγεία της Ένωσης
Αγροτικών Συνεταιρισµών (Ε.Α.Σ.) Αγρινίου κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Μωραΐτη έχει ως ακολούθως:
«Η αντιαγροτική πολιτική των κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ και Ν∆ που

εφαρµόζεται στο πλαίσιο της ΚΑΠ, εκτός από το ξεκλήρισµα της
φτωχής αγροτιάς, έχει σαν αποτέλεσµα την περιθωριοποίηση,
τη χρεωκοπία, το κλείσιµο και το ξεπούληµα στο ιδιωτικό κεφά-
λαιο πολλών συνεταιριστικών εταιρειών.

Το ίδιο συνέβη και µε τα βιοµηχανικά σφαγεία της ΕΑΣ Αγρι-
νίου, που έγιναν µε χρήµατα των κτηνοτρόφων της περιοχής και
του ελληνικού λαού µέσα από επενδυτικά προγράµµατα. Στη συ-
νέχεια προσφέρθηκαν στο «πιάτο» στο ιδιωτικό κεφάλαιο αφή-
νοντας εκτεθειµένους στην κερδοσκοπία τους κτηνοτρόφους
(πρώτος νοµός στη χώρα στην εκτροφή αιγοπροβάτων,
1.500.000 ζώα) αφού τους ζητά αυξηµένες τιµές για τα σφαγεία
αφήνοντας στο δρόµο δεκάδες οικογένειες εργαζοµένων ένα
χρόνο από το νέο ιδιοκτήτη των σφαγείων, αφού απέλυσε αρκε-
τούς εργαζόµενους.

Επίσης, σύµφωνα και µε αυτές τις αστικές συµβάσεις, υπάρ-
χουν σηµαντικότατες παραβάσεις, αφού η όποια µεταβίβαση
απαιτεί τροποποίηση της ΚΥΑ µετά την επιδότηση, πράγµα που
δεν έγινε και επίσης ότι για πέντε χρόνια έπρεπε να διασφαλι-
στούν οι θέσεις εργασίας, που ούτε και αυτό τηρήθηκε. Ωστόσο
όλα αυτά µικρή σηµασία  έχουν µπροστά στο ξεπούληµα της συ-
νεταιριστικής περιουσίας και των επιπτώσεων στους κτηνοτρό-
φους.

Ερωτάται η κ. Υπουργός:
1. Γιατί η  κυβέρνηση µε την πολιτική της συρρικνώνει και οδη-

γεί στο ξεπούληµα τις συνεταιριστικές εταιρείες αντί να τις προ-
στατεύει και από την άλλη ενισχύει την κερδοφορία των ιδιωτών
σε βάρος παραγωγών και κτηνοτρόφων καταδικάζοντας σε µα-
ρασµό την ύπαιθρο;

2. Γιατί  σιωπά στο ξεπούληµα των σφαγείων της ΕΑΣ Αγρι-
νίου και περιφρονεί τις διαµαρτυρίες και κινητοποιήσεις των κτη-
νοτρόφων αλλά και των απολυµένων από τα βιοµηχανικά
σφαγεία της Ένωσης»;

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Μωραΐτη θα απαντήσει επίσης
η Υπουργός  Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, κ. Μπατζελή.

Έχετε το λόγο, κυρία Υπουργέ, για τρία λεπτά.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Μωραΐτη, έχουµε συζητήσει στο Υπουργείο πάρα πολ-

λές φορές αυτό το θέµα και διµερώς και ως εκπρόσωπος των
εργαζόµενων των εκδοροσφαγείων στο σφαγείο της ΕΑΣ Αγρι-
νίου.

Στο πλαίσιο λοιπόν, της ενηµέρωσης του κοινοβουλευτικού
Σώµατος θα µου επιτρέψετε να δώσω επιπλέον εξηγήσεις, έτσι
ώστε να ενηµερωθούν και οι αγαπητοί συνάδελφοι και στη δευ-
τερολογία µου να απαντήσω για το ξεπούληµα των συνεταιρι-
στικών οργανώσεων στο ιδιωτικό κεφάλαιο.

Αγαπητοί συνάδελφοι, το συγκεκριµένο σφαγείο εντάχθηκε
στο επενδυτικό πρόγραµµα στο πλαίσιο του Γ’ Κοινοτικού Πλαι-
σίου Στήριξης, το 2004 µετά από αίτηµα του φορέα Εταιρεία Εκ-
µετάλλευσης του Βιοµηχανικού Σφαγείου της ΕΑΣ Αγρινίου µε
µετοχική σύνθεση ΕΑΣ Αγρινίου 70%, ΕΑΣ Ξηρόµερου 15%,
∆ήµος Νεάπολης Τριχωνίδας 5% και ∆ήµος Στρατού 10%.

Το επενδυτικό σχέδιο είχε ένα προϋπολογισµό 680.000 ευρώ
και αφορούσε στον εκσυγχρονισµό του σφαγείου, τριών γραµ-
µών σφαγής σε κτηριακές εγκαταστάσεις και µηχανολογικό εξο-
πλισµό, µε επιπλέον εγκατάσταση σφαγείου κουνελιών και
εγκεκριµένη δυναµικότητα µονάδας περίπου 560 τόνους ανά
έτος για τα βοοειδή, 3080 τόνους ανά έτος για τα χοιρινά, 2.200
τόνους ανά έτος για τα αιγοπρόβατα και 44 τόνους ανά έτος για
τα κουνέλια.

Παρ’ όλο τον εκσυγχρονισµό του σφαγείου και τη µεγάλη δυ-
ναµικότητα του µετά την ολοκλήρωση των έργων, ο φορέας δη-

λαδή η συνεταιριστική οργάνωση υπέβαλε αίτηµα το 2008 για
εκµίσθωση του σφαγείου για χρονική διάρκεια δέκα ετών σε
άλλη ιδιωτική εταιρεία, επικαλούµενος ότι δεν µπορεί να συνεχί-
σει τη λειτουργία του µε θετικά αποτελέσµατα. Ανέφερε, δε ότι
µπορεί να εκµισθώσει στην εταιρεία «Αϋφαντής ΑΒΕΕ» η οποία
είχε εκδηλώσει ενδιαφέρον.

Η αρµόδια υπηρεσία του ΥΠΑΑΤ µέσω της γνωµοδοτικής επι-
τροπής, στις 15 Ιανουαρίου του 2009 αποφάσισε να κάνει δεκτό
το αίτηµα του φορέα µε την προϋπόθεση της σύστασης νέου νο-
µικού προσώπου στο οποίο θα συµµετέχει και η Εταιρεία Εκµε-
τάλλευσης Βιοµηχανικού Σφαγείου ΕΑΣ Αγρινίου.

Υπήρχαν οι καταγγελίες, τις οποίες γνωρίζετε κύριε Μωραΐτη,
του Σωµατείου Εκδοροσφαγέων Αγρινίου προς τον τέως
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και προσκόµισαν
ορισµένα έγγραφα στο ΥΠΑΑΤ σχετικά µε τη µεταβίβαση των µε-
τοχών της ΑΕ Βιοµηχανικά Σφαγεία Αχελώου και δεύτερον το
ιδιωτικό συµφωνητικό στις µισθώσεις µεταξύ Εταιρείας Εκµε-
τάλλευσης Βιοµηχανικού Σφαγείου της ΕΑΣ Αγρινίου ΑΕ (υπεκ-
µισθώτρια) και Βιοµηχανικά Σφαγεία Αχελώου ΑΕ
(υποµισθώτρια) δικαπενταετούς διάρκειας 12-2-2008.

Κατόπιν αυτών, η εταιρεία Βιοµηχανία Σφαγεία Αχελώου ΑΕ
µε αίτηµα της ζήτησε την αλλαγή επωνυµίας του φορέα εκµε-
τάλλευσης του έργου από Βιοµηχανικά Σφαγεία της ΕΑΣ Αγρι-
νίου ΑΕ στο όνοµα του φορέα Βιοµηχανικά Σφαγεία Αχελώου ΑΕ. 

Είναι σηµαντικό να αναφερθεί ότι αν ο φορέας υλοποίησης του
έργου αδυνατεί να το λειτουργήσει, πρέπει να επιστραφεί η κα-
ταβληθείσα δηµόσια δαπάνη ως αχρεωστήτος καταβληθείσα,
σύµφωνα µε το θεσµικό πλαίσιο του προγράµµατος δηλαδή
680.000 ευρώ.

Το θέµα τέθηκε στη γνωµοδοτική επιτροπή του Υπουργείου η
οποία αποφάσισε να αποστείλει ερώτηµα στο γραφείο του Νο-
µικού Συµβούλου σχετικά µε την υπόθεση αυτή. Το Νοµικό Συµ-
βούλιο του Κράτους µε γνωµοδότηση του η οποία έγινε
αποδεκτή από τη νέα πολιτική ηγεσία, δηλαδή από εµένα ανα-
φέρει µεταξύ άλλων ότι: «Η υπεκµίσθωση των σφαγείων από την
εταιρεία Εκµετάλλευση Βιοµηχανικού Σφαγείου της ΕΑΣ Αγρι-
νίου στην Εταιρεία Βιοµηχανικά Σφαγεία Αχελώου ΑΕ, µπορεί να
γίνει δεκτή στο πλαίσιο της αίτησης αλλαγής του φορέα επέν-
δυσης µε τροποποίηση της απόφασης ένταξης και προσκόµισης
δικαιολογητικών καθώς ο νέος φορέας δηλώνει ότι αναλαµβάνει
όλες τις δεσµεύσεις µε τις οποίες επιβαρύνεται ο αρχικός δικαι-
ούχος λόγω της επιδότησης».

Εδώ θα ήθελα να σας πω ότι και η ΕΑΣ ΑΓΡΙΝΙΟΥ µε επιστολή
της δηλώνει ότι µε τις ανωτέρω ενέργειές της προασπίζεται τα
συµφέροντα των παραγωγών και κτηνοτρόφων, οι οποίοι επι-
κρότησαν όλοι µαζί στη γενική τους συνέλευση την απόφαση
αυτή.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Μωραΐτης.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Να πω δύο κουβέντες, ότι σήµερα

πρέπει να αισθάνονται πιο ανασφαλείς οι καπνοπαραγωγοί της
χώρας και της Αιτωλοακαρνανίας, από την προηγούµενη απά-
ντηση στην επίκαιρη ερώτηση της κ. Γιαννακά. 

Κυρία Υπουργέ, πάνω από ένα χρόνο γινόµαστε µάρτυρες της
αυθαιρεσίας, της ασυδοσίας και της τροµοκράτησης των εργα-
ζοµένων στα βιοµηχανικά σφαγεία Αγρινίου. Τα σφαγεία φτιά-
χτηκαν µε χρήµατα των αγροτών, των συνεταιρισµών
κτηνοτρόφων της ΕΑΣ ΑΓΡΙΝΙΟΥ. Μετά µπήκαν σε αναπτυξιακά
προγράµµατα, πάλι µε χρήµατα του ελληνικού λαού. Στη συνέ-
χεια «παραδόθηκαν» στο πιάτο, στην κυριολεξία, στους ιδιώτες. 

Οι ευθύνες βαρύνουν όχι µόνο το ∆ιοικητικό Συµβούλιο της
ΕΑΣ ΑΓΡΙΝΙΟΥ, όχι µόνο τη Νοµαρχία Αιτωλοακαρνανίας, που,
κατά τη γνώµη µας, παράνοµα έδωσε την άδεια λειτουργίας εδώ
και ένα χρόνο, αλλά πιο µεγάλες ακόµα είναι οι ευθύνες και της
προηγούµενης κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας, που σιώπησε
στην κυριολεξία µπροστά σ’ αυτές τις αρνητικές κλίκες. Είναι,
όµως, καθοριστικές οι ευθύνες και της σηµερινής Κυβέρνησης,
που σιωπά, που σιγοντάρει αυτήν την εξέλιξη. 

Βέβαια, αυτή η κατάσταση είναι αποτέλεσµα της αντιαγροτι-
κής πολιτικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που εφαρµόζουν µε
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θρησκευτική ευλάβεια χρόνια τώρα όλες οι κυβερνήσεις, πολιτι-
κές που σπρώχνουν στο ξεκλήρισµα την φτωχή αγροτιά και ξε-
πουλούν στον ιδιωτικό τοµέα τα περιουσιακά στοιχεία των
αγροτών, των συνεταιρισµών.

Βέβαια, αυτή η πολιτική δεν έχει µόνο θύµατα τους φτωχοµε-
σαίους αγρότες, έχει και τους εργαζόµενους που είναι εκατο-
ντάδες σ’ αυτές τις επιχειρήσεις, αλλά εδώ µιλάµε για την
περίπτωση των πρώην εργαζοµένων των σφαγείων του Αγρινίου,
που µε ευθύνη όλων των κυβερνήσεων βρέθηκαν µέσα σε µια
νύχτα στο δρόµο. Και µπροστά στην αγωνιστική διεκδίκηση για
το αυτονόητο, για το δικαίωµα στη δουλειά, γνώρισαν το πιο αυ-
ταρχικό πρόσωπο της πολιτείας, τη βίαιη καταστολή, την κρα-
τική βία, την ποινικοποίηση των αγώνων, σύρθηκαν στα
δικαστήρια, καταδικάστηκαν σε πολύµηνη φυλάκιση και στις 21
του Απρίλη ξαναοδηγούνται στα δικαστήρια του Αγρινίου.

Η σηµερινή ηγεσία του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων έχει τεράστιες ευθύνες, γιατί σιωπά, δεν παίρνει κα-
νένα µέτρο, παρά τη γνωµοδότηση του Νοµικού Συµβουλίου, που
κάνατε δεκτή, κυρία Υπουργέ. Και ακόµα µε αυτές τις αστικές
συµβάσεις υπάρχουν καραµπινάτες παραβιάσεις.

Πρώτον, δεν µπορούσε να γίνει επενοικίαση, χωρίς την τρο-
ποποίηση της προηγούµενης κοινής υπουργικής απόφασης.
Υπάρχει τροποποίηση της απόφασης, κυρία Υπουργέ;

∆εύτερον, µέσα σε πέντε χρόνια έπρεπε να διασφαλιστούν οι
θέσεις εργασίας που υπήρχαν. ∆ιασφαλίζονται οι θέσεις εργα-
σίας; Ρωτήσατε αν σήµερα υπάρχουν εργαζόµενοι και µε τι κα-
θεστώς δουλεύουν στα σφαγεία;

Τρίτον, δεν επιτρέπονταν µέσα σε πέντε χρόνια καµµία µετα-
βίβαση, µε οποιαδήποτε µορφή των υπηρεσιακών στοιχείων, από
την ηµεροµηνία έκδοσης της απόφασης της ολοκλήρωσης της
επένδυσης, δηλαδή µέχρι τις 22 Φλεβάρη του 2012. Να απαντή-
σετε για όλα αυτά, κυρία Υπουργέ.

Βέβαια, για µας λίγη σηµασία έχουν όλα αυτά, µπροστά στα
µεγάλα προβλήµατα που αντιµετωπίζουν οι εκδοροσφαγείς, που
σήµερα πραγµατικά έκοψαν τα παιδιά τους από τα πανεπιστή-
µια, που σήµερα βρίσκονται σε εξώσεις.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ)

Μπροστά, όµως, σε αυτήν την κατάσταση είναι και οι εργαζό-
µενοι και είναι θέµατα της κρίσης, στο βωµό της κερδοφορίας
του κεφαλαίου. Μπροστά σε αυτήν την κατάσταση, εµείς κα-
λούµε τους σφαγείς, γιατί µπροστά τους υπάρχει ένας δρόµος,
ο δρόµος του αγώνα. Και τους καλούµε να πάρουν οµαδικά
µέρος στα συλλαλητήρια του Πανεργατικού Αγωνιστικού Μετώ-
που και στις Πρωτοµαγιάτικες συγκεντρώσεις. Γιατί, η λύση βρί-
σκεται µόνο στον ενωτικό αγώνα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς, σας ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει τώρα για να απαντήσει η Υπουργός Αγροτικής

Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Αικατερίνη Μπατζελή, για τρία λεπτά.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός  Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Μωραΐτη, το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης αυτό το

οποίο εξετάζει στο πλαίσιο µιας διµερούς συµφωνίας, είναι το
κατά πόσο τηρούνται οι δεσµεύσεις που προκύπτουν από την
κοινοτική νοµοθεσία για τη συνέχιση της επένδυσης, τηρώντας
πρώτον, τις οικονοµικές δεσµεύσεις, τις δεσµεύσεις στην απα-
σχόληση, αλλά και στην ανάπτυξη της συγκεκριµένης εταιρείας.
Αυτό ελέγχει.

∆εύτερον, γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι οι εκδοροσφαγείς
στο πλαίσιο της ΕΑΣ δεν λειτουργούσαν παράλληλα, είναι ανε-
ξάρτητο σωµατείο –να το θέσω έτσι- και προφανώς, µέσα σε µια
επένδυση στην κατάθεση την οποία ανέφεραν, µπορεί να ανα-
φερόταν και ο ρόλος αυτού του ανεξάρτητου σωµατείου των εκ-
δοροσφαγέων.

Σχετικά µε την αποδοχή µας της γνωµοδότησης του Νοµικού
Συµβουλίου του Κράτους, αυτό το οποίο εξετάσαµε ήταν τα
προηγούµενα κριτήρια τα οποία σας ανέφερα. Και πρέπει να ση-
µειωθεί ότι η υποµισθώτρια εταιρεία δεσµεύτηκε ότι θα συνεχί-
σει τα δικαιώµατα και τις υποχρεώσεις του προηγούµενου

καθεστώτος για πέντε τουλάχιστον χρόνια και απασχολεί σήµερα
συνολικά περισσότερους εργαζόµενους, απ’ όσους η µέχρι πρό-
τινος µισθώτρια εταιρεία εκµετάλλευσης βιοµηχανικού σφαγείου,
µε την προοπτική και βάσει του επιχειρηµατικού της σχεδίου να
απασχολήσει ακόµη περισσότερους στο µέλλον, διότι αυξάνει
τις αλυσίδες παραγωγής.

Εδώ θέλω να σας πω ότι σχετικά µε τους µόνιµους υπαλλή-
λους του, τους απορρόφησε η ΕΑΣ ΑΓΡΙΝΙΟΥ και τους υπόλοι-
πους η νέα εταιρεία. Από τους πενήντα τρεις οι σαράντα δύο
απορροφήθηκαν από την ΕΑΣ. Όσον αφορά τους εκδοροσφα-
γείς, παρ’ όλο που η σύµβασή τους είχε λήξει τέσσερις µήνες
πριν την αλλαγή του φορέα υλοποίησης, απορροφήθηκαν από
τους είκοσι επτά οι είκοσι δύο και προσλήφθηκαν και δέκα επι-
πλέον.

Όσον αφορά τις αυξηµένες τιµές, τις οποίες αναφέρετε και
στην πρότασή σας, µε βάση τα στοιχεία της ίδιας της εταιρείας,
αλλά και των παραγωγών οι κτηνοτρόφοι λαµβάνουν πολύ καλές
τιµές και όσον αφορά τα στοιχεία ή δεν είστε καλά πληροφορη-
µένος ή πιθανά σας έδωσαν λανθασµένα στοιχεία. 

Ο εκσυγχρονισµός του συγκεκριµένου σφαγείου αποτελεί µια
µεγάλη επένδυση. Και εδώ θέλω να πω, απευθυνόµενοι γενικά
σε όλους τους συναδέλφους, ότι ένας από τους µεγαλύτερους
καταλογισµούς που έχει η χώρα µας είναι η τήρηση, συντήρηση
απαρχαιωµένων σφαγείων, βάση εντολής των νοµαρχών θα πρέ-
πει ήδη να είχαν κλείσει εδώ και τρία χρόνια.

Συνεπώς επενδύσεις µεγάλες, όπως έγιναν σ’ αυτόν τον νοµό,
θα πρέπει να συνεχιστούν και σε άλλους νοµούς, έτσι ώστε να
βελτιώσουµε την ποιότητα και να εξασφαλίσουµε τη δηµόσια
υγεία και να µειώσουµε ή να εξαλείψουµε τους κοινοτικούς κα-
ταλογισµούς.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε, κυρία

Υπουργέ.
Τώρα θα συζητηθεί η µε αριθµό 655/13-4-2010 πρώτη επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσια-
λιστικού Κινήµατος κ. Εµµανουήλ Σκουλάκη προς τους Υπουρ-
γούς Οικονοµικών και Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων του Οργανισµού
Περίθαλψης Ασφαλισµένων ∆ηµοσίου (ΟΠΑ∆) λόγω έλλειψης
ελεγκτών ιατρών κ.λπ..

Συγκεκριµένα η επίκαιρη ερώτηση του κ. Σκουλάκη έχει ως
εξής:

«Σε οριακό σηµείο έχει φτάσει η λειτουργία των ΥΠΑ∆ (Υπη-
ρεσιών Περίθαλψης Ασφαλισµένων ∆ηµοσίου) σε όλη τη χώρα,
εξαιτίας της σοβαρής έλλειψης ελεγκτών ιατρών που αντιµετω-
πίζει ο Οργανισµός Περίθαλψης Ασφαλισµένων του ∆ηµοσίου
(ΟΠΑ∆). Χαρακτηριστικό είναι και το παράδειγµα της ΥΠΑ∆ Χα-
νίων, στην οποία δεν υπηρετεί πλέον –µετά και τη λήξη των σχε-
τικών συµβάσεων- ούτε ένας ελεγκτής ιατρός, την ίδια ώρα που
οι τρείς µόνιµοι υπάλληλοι αδυνατούν να ανταποκριθούν στις
υποχρεώσεις αυτής (θεώρηση βιβλιαρίων), έλεγχος δαπανών,
πληρωµές, αποστολή δαπανών στις Υ∆Ε) και στα χρονοδια-
γράµµατα που ισχύουν.

Αποτέλεσµα των παραπάνω είναι οι ουρές που σχηµατίζονται
καθηµερινά από τους ασφαλισµένους του ΟΠΑ∆ να είναι ατε-
λείωτες, οι ασφαλισµένοι να µην µπορούν να εξυπηρετηθούν και
το προσωπικό των ΥΠΑ∆ να ξεπερνά συνεχώς, τις αντοχές του,
δεχόµενο ύβρεις και απειλές.

Κατόπιν των παραπάνω και µε δεδοµένο πρώτον, την ανάγκη
να ξεπεραστεί το πρόβληµα που έχει δηµιουργηθεί λόγω της µη
προώθησης της προκήρυξης των συµβάσεων των νέων ελεγκτών
ιατρών-οδοντιάτρων του ΟΠΑ∆, εξ’ αιτίας του οποίου χιλιάδες
ασφαλισµένοι ταλαιπωρούνται καθηµερινά και δεύτερον, ότι το
όλο ζήτηµα αφορά ευαίσθητες οµάδες του πληθυσµού (ασθε-
νείς, συνταξιούχους κ.λπ.).

Ερωτάσθε:
Σε τι συγκεκριµένες ενέργειες θα προβείτε για την άµεση ενί-

σχυση του ΟΠΑ∆ µε ιατρικό προσωπικό, έτσι ώστε να µπορέσει
να λειτουργήσει εύρυθµα οι κατά τόπους ΥΠΑ∆ και να εξυπηρε-
τηθούν οµαλά οι ασφαλισµένοι του Οργανισµού»;

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει η Υφυπουργός Υγείας
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και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Φωτεινή Γεννηµατά. 
Ορίστε, κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά. 
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-

κής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριοι Βουλευτές, κύριε Σκουλάκη, η επίκαιρη ερώτησή σας

θέλω να ξεκαθαρίσω ότι θίγει ένα παρά πολύ σηµαντικό ζήτηµα
και καταδεικνύει τα προβλήµατα που αντιµετωπίζουµε καθηµε-
ρινά, τις µάχες που δίνουµε σε έναν ευαίσθητο τοµέα, σε έναν
σηµαντικό οργανισµό, όπως είναι ο ΟΠΑ∆. 

Στην ουσία του ερωτήµατός σας για τη δυσλειτουργία του
ΟΠΑ∆ λόγω έλλειψης προσωπικού, θέλω να πω το εξής σε σχέση
µε το Υπουργείο µας και το εύρος των αρµοδιοτήτων µας. 

Το Υπουργείο έχει υποβάλει εγκαίρως αίτηµα για τη σύναψη
µίσθωσης έργου ελεγκτών γιατρών και οδοντιάτρων για πανελ-
λαδική κάλυψη των αναγκών του ΟΠΑ∆, καθώς και για συµβά-
σεις ορισµένου χρόνου για εκατόν ενενήντα εννέα άτοµα
διαφόρων ειδικοτήτων. Έχει προωθήσει κοινή υπουργική από-
φαση µαζί µε τα συναρµόδια Υπουργεία για έγκριση πίστωσης
των συµβάσεων µίσθωσης έργου. 

Παράλληλα στις 22 Μαρτίου λόγω της καθυστέρησης αντα-
πόκρισης µε έγγραφο της Υπουργού Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης καλέσαµε τις υγειονοµικές περιφέρειες και τις
διοικήσεις των νοσοκοµείων να διαθέσουν ελεγκτές γιατρούς και
οδοντιάτρους µέχρι την πρόσληψη προσωπικού µε τις παραπάνω
συµβάσεις. 

Σήµερα είµαι στην ευχάριστη θέση να σας πληροφορήσω ότι
οι θέσεις για τους ελεγκτές γιατρούς και οδοντιάτρους του
ΟΠΑ∆ που έχουµε ζητήσει έχουν πάρει, ήδη, την έγκριση και την
υπογραφή του συναρµόδιου συναδέλφου Υπουργού. 

Θα ήθελα απλά να υπενθυµίσω εδώ ότι ο ΟΠΑ∆ µε βάση τον
ιδρυτικό του νόµο εποπτεύεται από τα Υπουργεία Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης και Οικονοµικών. Το Υπουργείο Υγείας
ασκεί εποπτεία στα θέµατα που έχουν σχέση κυρίως µε τον
έλεγχο και την ποιότητα των παρεχόµενων υπηρεσιών υγείας
προς τους ασφαλισµένους, ενώ το Υπουργείο Οικονοµικών ασκεί
εποπτεία στα θέµατα που αφορούν το κόστος των υπηρεσιών
υγείας, την οικονοµική διαχείριση, τον έλεγχο και τη χρηµατο-
δότηση του Οργανισµού. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς σας ευχαρι-

στούµε κυρία Υπουργέ. 
Το λόγο τώρα έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Σκουλάκης για τρία

λεπτά. 
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρία Υφυπουργέ, δεν έπρεπε να έρθετε σήµερα εσείς εδώ.

Σήµερα έπρεπε να απαντήσει το Υπουργείο Οικονοµικών γιατί τη
∆ευτέρα που ήρθα στο Υπουργείο κατέληξα ότι δεν ευθύνεστε.
Είδα την ηµέρα εκείνη δύο Υπουργούς, εσάς και την κ. Ξενο-
γιαννακοπούλου, δύο Γενικούς Γραµµατείς εµπλεκόµενων
Υπουργείων Οικονοµικών και ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης. Είδα και δύο
Προέδρους των συµπλεκόµενων οργανισµών και διαπίστωσα ότι
η γραφειοκρατία και πάλι νίκησε. Τα κατάφερε! 

Κάποιοι γραφειοκράτες είχαν µπλοκάρει το αίτηµα του ΟΠΑ∆,
την απάντηση του ΑΣΕΠ, το οποίο ΑΣΕΠ -δεν ξέρω αν το έχετε
µπροστά σας- απάντησε θετικά από 28.1.2010 ότι προτείνεται η
ικανοποίηση του αιτήµατος αυτού. Θα σας το δώσω εάν δεν το
έχετε πρόχειρο. Πήγε η απάντηση στο Υπουργείο Προεδρίας, η
απάντηση από το Υπουργείο Προεδρίας πήγε και στο Οικονοµι-
κών και κάποιοι συνεργάτες του Υπουργού -δεν ξέρω ποιοι είναι,
γι’ αυτό θα ήθελα να είναι εδώ να του πω ότι εγώ δεν µπορώ να
απολογούµαι για κάποιους γραφειοκράτες. Η παράταξή µας δεν
µπορεί να κατηγορείται για αναλγησία, όλο το ΠΑΣΟΚ, γιατί έτσι
µας κατηγορούν.

Πεντακόσιοι ήταν χθες στο Νοσοκοµείο Χανίων γιατί επιτέ-
λους εφάρµοσαν την εγκύκλιο τη δική σας, όπως σωστά είπατε
και κάποιοι γιατροί προς τιµήν τους κάνουν έλεγχο των βιβλια-
ρίων. Πεντακόσιοι πήγαν χθες. 

Με πήρε ο Πρόεδρος των Συνταξιούχων του ∆ηµοσίου, κυρία
Υπουργέ, την ώρα που ήµουν στο γραφείο σας και µου είπε: «Το
µόνο που µπορώ να κάνω είναι να πάω να ζητήσω τη βοήθεια της
Αστυνοµίας, να βάλει στη σειρά τούς ασφαλισµένους γιατί αλ-

ληλοϋβρίζονται, προσπαθεί ο ένας να πάρει τη σειρά του άλλου.» 
Όταν διαπίστωσα αυτήν την κατάσταση, είχα κάνει µια ερώ-

τηση απλή. ∆εν ήθελα να έρθω εδώ, να λένε πως κάνει και ο
Σκουλάκης αντιπολίτευση. Και βεβαίως η συζήτηση θα συµβάλει
στο να λυθεί το πρόβληµα. Θα το δείτε, διότι δεν λύθηκε. Θέλει
χέρι-χέρι να το παρακολουθήσετε, γιατί αν τους αφήσετε έτσι
τους γραφειοκράτες ούτε σε τέσσερις µήνες δεν θα προσλη-
φθούν οι εκατόν πενήντα εννέα ελεγκτές γιατροί και οι εξήντα
πέντε οδοντίατροι. 

Είχα κάνει, λοιπόν, την ερώτηση και η απάντηση από το Υπουρ-
γείο Οικονοµικών ήταν -ακούστε να δείτε- ότι αρµόδιο είναι να
απαντήσει το συνερωτώµενο Υπουργείο Υγείας. ∆εν είναι έτσι τα
πράγµατα. 

Εν πάση περιπτώσει, δεν νοµίζω ότι το κάνουν για λόγους οι-
κονοµικούς, άλλωστε εδώ έχουµε αύξηση των δαπανών. Επί ανυ-
παρξίας ελεγκτικού µηχανισµού έχουµε αύξηση. «Του φτωχού
το σχοινί µονό δεν φτάνει και διπλό περισσεύει.» 

Εν πάση περιπτώσει, κυρία Υπουργέ, σας λέω ότι θα συνεχίσω
να το παρακολουθώ. Ενάµισι εκατοµµύριο ασφαλισµένοι του δη-
µοσίου είναι. Εκατόν πενήντα χιλιάδες είναι οι ασφαλισµένοι του
ΤΥ∆ΚΥ, οι οποίοι υπήρξαν και αυτοί στον ΟΠΑ∆. Θα το παρακο-
λουθήσουµε. Θα τρέχω από εδώ και από εκεί µέχρι να γίνει χέρι-
χέρι η προώθηση των διαδικασιών, να προσληφθούν οι ελεγκτές. 

Να σας πω και κάτι ακόµα για να τελειώσω. Πρέπει να κά-
τσουµε κάτω να δούµε πώς θα κάνουµε νοικοκύρεµα του χώρου
και εξορθολογισµό των δαπανών. Υπάρχει τρόπος. Υπάρχουν
ογδόντα γιατροί του ΤΥ∆ΚΥ, οι οποίοι υπήχθησαν στο µηχανισµό
του ΟΠΑ∆ και δεν προσφέρουν υπηρεσίες. Υπάρχουν άλλοι εκα-
τόν πενήντα, οι οποίοι από το 2003 έχουν υπογράψει κάποια σύµ-
βαση. Να δούµε τι µπορούµε να κάνουµε.

Να αρχίσουµε να κάνουµε και έλεγχο των βιβλιαρίων, κυρία
Υπουργέ, ακούστε µε. Πρέπει να γίνει έλεγχος. Εγώ σας το λέω
που υπηρέτησα το χώρο αυτό επί τριάντα χρόνια. πρέπει να γίνει
έλεγχος. Και είµαι στη διάθεσή σας να κάτσουµε κάτω µε το
Υπουργείο Οικονοµικών να βοηθήσουµε, να κάνουµε εξορθολο-
γισµό των δαπανών, διότι κινδυνεύει από κατάρρευση και αυτό το
ταµείο. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Σκουλάκη. 
Το λόγο έχει η κυρία Υπουργός για να δευτερολογήσει για τρία

λεπτά. 
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-

κής Αλληλεγγύης): Είναι αλήθεια ότι επιχειρούµε τους τελευ-
ταίους µήνες να ασκήσουµε σε βάθος έλεγχο στον ΟΠΑ∆, κύριε
Σκουλάκη, όπως και εσείς είπατε, κάτι που δυστυχώς δεν είχε
συµβεί ουσιαστικά από τη συγκρότησή του. 

Η λειτουργία του ΟΠΑ∆, ειδικά τα τελευταία πέντε χρόνια, κρί-
νεται τουλάχιστον προβληµατική. Η προχειρότητα και η αναπο-
τελεσµατικότητα χαρακτήρισε την προηγούµενη κυβέρνηση και
σε αυτόν τον τόσο ευαίσθητο τοµέα.

Οι ενάµισι εκατοµµύριο ασφαλισµένοι του δηµοσίου που πε-
ριµένουν την αποτελεσµατική διαχείριση των δαπανών περίθαλ-
ψης, οι τετρακόσιοι εργαζόµενοι και οι χιλιάδες
συναλλασσόµενοι µε τον ΟΠΑ∆, βίωσαν από το 2004 την αδρά-
νεια και την αδιαφορία. 

Τα σηµαντικά χρέη, ο προβληµατικός κανονισµός παροχών, η
πολυπλοκότητα της νοµοθεσίας που διέπει την περίθαλψη ελ-
λείψει κωδικοποίησης διατάξεων, καθώς και οι πάρα πολύ αδύ-
ναµοι ελεγκτικοί µηχανισµοί που διαθέτει φέρνουν σηµαντικά
προβλήµατα άµεσης λειτουργίας και βιωσιµότητας του Οργανι-
σµού. 

Εγώ θέλω να σας αναφέρω το εξής απλό. Η σχέση του Υπουρ-
γείου Υγείας τα τελευταία επτά χρόνια µε τον ΟΠΑ∆, ο έλεγχος
δηλαδή της ποιότητας, περνούσε µέσα από µια υπηρεσία που
στελεχώνεται από τέσσερις υπαλλήλους, που δεν έχουν ούτε καν
υπολογιστή. Στην πραγµατικότητα, δηλαδή, το Υπουργείο Υγείας
περιοριζόταν όλα αυτά τα χρόνια στην απλή µεταβίβαση των χρη-
µάτων που έρχονταν από το Υπουργείο Οικονοµικών και προο-
ρίζονταν για τον ΟΠΑ∆. 

Αυτή είναι η πραγµατικότητα, κύριε Σκουλάκη. Αυτό το χάος
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µαζί µε τα δυσανάλογα για τις δυνατότητές µας, σε αυτή τη δη-
µοσιονοµική συγκυρία, χρέη του ΟΠΑ∆, προσπαθούµε εµείς όλο
αυτό το τελευταίο διάστηµα να νοικοκυρέψουµε και να αντιµε-
τωπίσουµε. Να βάλουµε κανόνες, να βάλουµε επιτέλους πλαίσιο,
έτσι ώστε να µπορεί να ανταποκριθεί στις απαιτήσεις των ασφα-
λισµένων του. Προχωρούµε παράλληλα και µε τα υπόλοιπα τα-
µεία και την ηλεκτρονική συνταγογράφηση και στον ΟΠΑ∆. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς σας ευχαρι-

στούµε, κυρία Υπουργέ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ∆ιαρκής Επιτροπή Παραγω-

γής και Εµπορίου καταθέτει την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου
του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής: «Τροποποίηση της νοµοθεσίας για την εναλλακτική δια-
χείριση των συσκευασιών και άλλων προϊόντων και τον Εθνικό
Οργανισµό Εναλλακτικής ∆ιαχείρισης Συσκευασιών και Άλλων
Προϊόντων (Ε.Ο.Ε.∆.Σ.Α.Π) και άλλες διατάξεις». 

Επίσης, η κ. Ευγενία Τσουµάνη-Σπέντζα ζητεί ολιγοήµερη
άδεια απουσίας στο εξωτερικό. 

Η Βουλή εγκρίνει; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Συνεπώς η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια. 
Περνάµε στην τέταρτη µε αριθµό 653/13.04.2010 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή..
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε, προηγείται

η δική µου ερώτηση µε αριθµό 648. Περιµένω από τις 10.00’ το
πρωί. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Συγγνώµη, κύριε Λυ-
κουρέντζο. 

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Είναι η εύνοια της Αριστεράς στο
ΛΑΟΣ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Όχι, καµµία εύνοια,
επειδή υπάρχουν εδώ διάφορα σβησίµατα, υπήρξε ένα µικρό
µπέρδεµα. 

Επανερχόµαστε στις επίκαιρες ερωτήσεις δεύτερου κύκλου
και συνεχίζουµε µε τη δεύτερη µε αριθµό 648/13-4-2010 επίκαιρη
ερώτηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ανδρέα Λυ-
κουρέντζου προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης, σχετικά µε τη χρηµατοδότηση του βρεφονηπιακού
σταθµού «Ίδρυµα Επαµεινώνδα Βοσυνιώτη» κ.λπ.

Συγκεκριµένα, η επίκαιρη ερώτηση του κ. Λυκουρέντζου έχει
ως εξής:

«Η αξιότιµη Υφυπουργός κ. Φώφη Γεννηµατά µε την από 11-1-
2010 απάντησή της σε ερώτησή µου για τη χρηµατοδότηση του
Βρεφονηπιακού Σταθµού «Ίδρυµα Επαµεινώνδα Βοσυνιώτη», πα-
ραπέµπει στη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Αρκαδίας και δεν ανα-
φέρεται στο π.δ. της 7-5-1987, ΦΕΚ 231Β’/1987, το οποίο ορίζει
ότι η διαχείριση του Ιδρύµατος παραµένει στην αρµοδιότητα του
Υπουργείου Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης.

Παρά το γεγονός ότι η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Αρκαδίας
έχει εξαντλήσει τις δυνατότητες χρηµατοδότησης του Βρεφο-
νηπιακού Σταθµού «Ίδρυµα Επαµεινώνδα Βοσυνιώτη» από τον
προϋπολογισµό της, οι ανάγκες εξεύρεσης πόρων για την εξα-
σφάλιση των δεδουλευµένων των εργαζοµένων, καθώς και των
λειτουργικών εξόδων είναι σηµαντικές.

Κατόπιν αυτών, ερωτάται η αξιότιµη κυρία Υπουργός: 
Για την αντιµετώπιση του προβλήµατος της χρηµατοδότησης

του βρεφονηπιακού σταθµού, πρόκειται να εγγράψει την απαι-
τούµενη δαπάνη στον προϋπολογισµό του Υπουργείου Υγείας;».

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει η Υφυπουργός Υγείας
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Φώφη Γεννηµατά.

Ορίστε, κυρία Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-

κής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Λυκουρέντζο, κύριοι Βουλευτές, πράγµατι όπως αναφέ-

ρετε στην ερώτησή σας το Ίδρυµα «Επαµεινώνδα Βοσυνιώτη»
µε το προεδρικό διάταγµα του 1987 εξαιρέθηκε από την επο-
πτεία του Υπουργείου Οικονοµικών και ανατέθηκε στην εποπτεία
του Υπουργείου Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης.

Επιτρέψτε µου, όµως, να επισηµάνω στο σηµείο αυτό ότι η

εποπτεία νοµικών προσώπων ιδιωτικού δικαίου από το Υπουρ-
γείο εάν σήµαινε υποχρεωτικά και τη χρηµατοδότησή τους, τότε
ο λόγος της ύπαρξής τους θα ακυρωνόταν εν τοις πράγµασι
µέσα στο πνεύµα ενός συγκεντρωτικού και σπάταλου κρατισµού,
που ούτε θέλουµε ούτε µπορούµε να επαναφέρουµε στη χώρα
µας.

Πρέπει µε άλλα λόγια να ξεκαθαρίσουµε ότι η κρατική επο-
πτεία δεν σηµαίνει αναγκαστικά υποχρέωση χρηµατοδότησης.
Το κοινωνικό κράτος για να µπορεί να υπάρξει στη χώρα µας,
πρέπει να είναι πρώτα από όλα υπεύθυνο για το πώς και πού κα-
τανέµει τους πόρους του. Εάν χάσει τον έλεγχο αυτό, ταυτό-
χρονα χάνει και την κοινωνική του συνείδηση. 

Επισηµαίνω, άλλωστε, ότι µε βάση τον Οργανισµό του εν λόγω
Ιδρύµατος οι πόροι του πρέπει να προέρχονται από εισοδήµατα
της περιουσίας του και από δωρεές, κληρονοµιές, κληροδοσίες,
επιχορηγήσεις οποιουδήποτε φυσικού ή νοµικού προσώπου.

Για να ξεκαθαρίσουµε ακόµα περισσότερο τις υποχρεώσεις
του Υπουργείου µας, αναφέρω επίσης το στοιχείο που µας δίνει
η αρµόδια υπηρεσία του Υπουργείου. Την τελευταία δεκαετία
δεν εγγράφεται πίστωση για το εν λόγω ίδρυµα σε κωδικό του
προϋπολογισµού του Υπουργείου Υγείας, καθώς λόγω τοπικού
και όχι υπερτοπικού χαρακτήρα του σκοπού του η αρµοδιότητα
ανήκει στη νοµαρχία από την οποία και χρηµατοδοτείται.

Στο πλαίσιο της ισχυρής πεποίθησής µας στην αποκέντρωση
και της συνεχούς ενίσχυσης της αυτοδιοίκησης, εµείς θεωρούµε
ότι για τοπικές δράσεις, όπως αυτές του Ιδρύµατος Βοσυνιώτη,
αρµόδια να κρίνει τις ανάγκες και την κατανοµή της οικονοµικής
στήριξης είναι σήµερα η νοµαρχία και αύριο η αιρετή περιφέρεια
και ισχυροί δήµοι του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ». 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε, κυρία
Υπουργέ.

Το λόγο έχει ο κ. Λυκουρέντζος για να αναπτύξει την ερώτησή
του για τρία λεπτά.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κυρία Υπουργέ, πολύ ωραία η θεωρία την οποία αναπτύξατε
περί κοινωνικού κράτους, αλλά βέβαια είναι µία θεωρία η οποία
σας συνοδεύει όταν είστε Κυβέρνηση. Όταν είστε αντιπολίτευση,
έχετε εντελώς διαφορετική αντίληψη για το κοινωνικό κράτος και
πολλές φορές οδηγήσατε την αναµέτρηση στο πεζοδρόµιο µε
την ακραία συµπεριφορά του κόµµατός σας και µε τις διεκδική-
σεις, οι οποίες δεν είχαν όρια και φραγµούς. Εάν ήσασταν στα
έδρανα της αντιπολίτευσης και καθόµουν εγώ στη θέση σας, θα
µου ζητούσατε σήµερα, τώρα να προσληφθούν οι εργαζόµενες
και δεν θα µου αναπτύσσατε τη θεωρία τι σηµαίνει αξιοποίηση
των πόρων για σοβαρό, αποτελεσµατικό κοινωνικό κράτος.

Εγώ, λοιπόν, τα αποφεύγω όλα αυτά, επειδή αντιλαµβάνοµαι
τη δυσκολία του πράγµατος. Όµως, την ίδια στιγµή υπάρχει η
πραγµατικότητα. Είναι ένα ίδρυµα το οποίο λειτουργεί και απα-
σχολεί περίπου δεκαπέντε εργαζόµενες. Οι εργαζόµενες γυναί-
κες της Τρίπολης που δεν έχουν τη δυνατότητα να πληρώσουν
ένα ιδιωτικό βρεφονηπιακό σταθµό, εµπιστεύονται τα παιδιά τους
και έχουν τύχει της αγάπης και της φροντίδος των εργαζοµένων
τα παιδιά αυτά. 

Συνεπώς τι σας ζητώ να κάνετε; Το ελάχιστο. Είστε µπροστά
σε ένα πρόβληµα. Συγκαλέστε µία σύσκεψη. Καλέστε τους ερ-
γαζόµενους, καλέστε το νοµάρχη, το δήµαρχο. Η Νοµαρχιακή
Αυτοδιοίκηση έχει εξαντλήσει τις δυνατότητές της. ∆εν µπορεί
όλοι οι πόροι οι οποίοι προβλέπονται στον προϋπολογισµό της
Νοµαρχίας Αρκαδίας να διατίθενται για την επιβίωση του Ιδρύ-
µατος Βοσυνιώτη. 

Χρειάζεται, λοιπόν, να απαντήσει η πολιτεία. Γι’ αυτό είστε
Υφυπουργός. Συγκαλέστε µία σύσκεψη στο γραφείο  σας να
βρούµε λύση. ∆εν υπάρχει λόγος να υπάρχει αυτή η αντιπαρά-
θεση µεταξύ µας, αλλά δεν µπορείτε να νίπτετε τας χείρας σας.
Η Μεγάλη Πέµπτη έχει παρέλθει προ εβδοµάδων. ∆εν είστε Πό-
ντιος Πιλάτος. Είστε Υφυπουργός και καλείστε να αντιµετωπί-
σετε ένα συγκεκριµένο πρόβληµα. Επ’ αυτού, λοιπόν, σας ζητώ
να αναλάβετε πρωτοβουλία. 

Βεβαίως, µου λέτε ότι ναι µεν έχουµε την εποπτεία, αλλά δεν
έχουµε την ευθύνη της χρηµατοδότησης. Θα σας πω ότι σε αυτό
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δεν ανταποκρίθηκαν ούτε οι δικές µας κυβερνήσεις. ∆εν σας κα-
τηγορώ, λοιπόν, ότι δεν χρηµατοδοτήσατε. Σας ζητώ να το αντι-
µετωπίσετε τώρα, να εξεύρουµε τη λύση της χρηµατοδότησης,
διότι έχουµε να κάνουµε, επαναλαµβάνω, µε µια πραγµατική κα-
τάσταση. 

Και επιτέλους δικαιωνόµαστε όταν ασκούµε εκτελεστική λει-
τουργία του πολιτεύµατος, όταν δίνουµε λύσεις, όταν είµαστε
αποτελεσµατικοί. ∆εν είναι ανάγκη αυτήν τη στιγµή να αντιπα-
ραθέσουµε επιχειρήµατα περί του κοινωνικού σοσιαλιστικού κρά-
τους και της φιλελεύθερης αντίληψης για την ανάπτυξη της
οικονοµίας της χώρας που εγώ υπερασπίζοµαι, ούτε διαφέ-
ρουµε, εάν θέλετε, σε ό,τι αφορά την κοινωνική αλληλεγγύη και
την προστασία των συλλογικών δικαιωµάτων των συµπολιτών
µας και στο τι είναι κράτος πρόνοιας στην Ελλάδα. Μπορεί να
συµφωνούµε και εγώ ενδεχοµένως να έχω περισσότερο προχω-
ρηµένες θέσεις από τις δικές σας. ∆εν είναι καν αυτό.

Το ζήτηµα σήµερα, λοιπόν, είναι να µου απαντήσετε εάν είστε
διατεθειµένοι να αναλάβετε µια πρωτοβουλία να εξεύρουµε τη
λύση της χρηµατοδότησης και την επίλυση του εργασιακού προ-
βλήµατος των εργαζοµένων, που παραµένουν επί µήνες απλή-
ρωτες και µε την αβεβαιότητα εάν αύριο θα πάνε ξανά στο
βρεφονηπιακό σταθµό.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε, κύριε

Λυκουρέντζο.
Το λόγο έχει η κυρία Υπουργός για να δευτερολογήσει για τρία

λεπτά.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-

κής Αλληλεγγύης): Κύριε Λυκουρέντζο, πραγµατικά εντυπωσιά-
ζοµαι από την τοποθέτησή σας και θέλω να αναφερθώ σε αυτό
που είπατε. Η φιλελεύθερη αντίληψη για την οικονοµική διαχεί-
ριση είναι αυτή που πραγµατικά µας οδήγησε σε αυτό το σηµείο
σήµερα. Μας οδήγησε στο σηµείο να αναζητούµε πόρους για να
αντιµετωπίσουµε τις τεράστιες ανάγκες που έχουν τα νοµικά
πρόσωπα δηµοσίου δικαίου που υποχρηµατοδοτήθηκαν όλα τα
προηγούµενα χρόνια και υποστελεχώθηκαν, µε αποτέλεσµα η
πρόνοια να έχει περίπου τρεις χιλιάδες κενά στα νοµικά πρό-
σωπα δηµοσίου δικαίου. 

Και είχατε κάθε ευκαιρία επί πέντε χρόνια που ήσασταν κυ-
βέρνηση να αντιµετωπίσετε το ζήτηµα, να δώσετε λύσεις, να το
διεκπεραιώσετε. Προτιµήσατε, όµως,  να αδιαφορήσετε σε
εκείνη την περίοδο και να κάνετε πολύ εύκολα αντιπολίτευση από
τα έδρανα αυτά σήµερα. 

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Αυτό καταλάβατε; Ότι σας
έκανα αντιπολίτευση; 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-
κής Αλληλεγγύης): Σας άκουσα, κύριε Λυκουρέντζο. 

Επανέρχοµαι, λοιπόν, στην ουσία του θέµατος. Το «Ίδρυµα
Επαµεινώνδα Βοσυνιώτη» συστάθηκε µε απόφαση των Υπουρ-
γών Οικονοµίας και Οικονοµικών και Υγείας και Πρόνοιας το ’83,
µε σκοπό τη φιλοξενία, περίθαλψη και παροχή βοήθειας σε παι-
διά βρεφονηπιακής ηλικίας των εργαζοµένων µητέρων του
Νοµού Τρίπολης.

Επειδή το Ίδρυµα χρησιµοποιεί το σύνολο του κτηρίου που
στεγάζεται, δεν έχει πόρους από µισθώµατα των ισογείων κατα-
στηµάτων του κτηρίου, όπως ορίζεται στη συστατική απόφαση
του Ιδρύµατος και έτσι στηρίζεται αποκλειστικά σε επιχορηγή-
σεις, δωρεές, κληρονοµιές ή κληροδοσίες. Κατ’ ουσίαν τα έσοδα
του ιδρύµατος προέρχονται κυρίως από επιχορηγήσεις που λαµ-
βάνει από τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Αρκαδίας.

Ύστερα από σχετικές αποφάσεις της Περιφέρειας Πελοπον-
νήσου, το 2008 η επιχορήγηση ανήλθε στο ποσό των 160.000
ευρώ. Για το 2009 είχε εγγραφεί από τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοί-
κηση Αρκαδίας …

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Μη µου τα λέτε αυτά. Τα λέει και
ο Νοµάρχης Αρκαδίας αυτά. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ, µη διακό-
πτετε. 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-
κής Αλληλεγγύης): Σας παρακαλώ! Θέλετε να ακούσετε; Νοµίζω
ότι η διαδικασία είναι πολύ συγκεκριµένη και σαφής. Εγώ σας

άκουσα µε µεγάλη προσοχή. 
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Ναι, αλλά να µε αντιµετωπίζετε

µε σοβαρότητα. Μη µου λέτε για τα ποσά που πήρε ο νοµάρχης. 
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας παρακαλώ, κύριε

Λυκουρέντζο. ∆εν µπορεί να γίνει έτσι η διαδικασία. 
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-

κής Αλληλεγγύης): Παρακαλώ, να είστε λίγο πιο προσεκτικός.
∆εν έχει δικό του ταµείο ο νοµάρχης γι’ αυτές τις πιστώσεις.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Έχει το δικαίωµα διαχείρισης
αυτού του ποσού και δεν…

ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-
κής Αλληλεγγύης): Εγκρίθηκε από το Υπουργείο Οικονοµικών το
ποσό των 168 χιλιάδων ευρώ. Το 2009 το Ίδρυµα επιχορηγήθηκε
και από το Ειδικό Κρατικό Λαχείο, µε το ποσό των 15.000 ευρώ.

Σε κάθε περίπτωση, στον προϋπολογισµό του Υπουργείου µας
δεν εγγράφονται πιστώσεις για νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δι-
καίου και µάλιστα τοπικού χαρακτήρα. Παρ’ όλα αυτά, σε περί-
πτωση αιτήµατος για έκτακτη ενίσχυση από τους πόρους του
Κρατικού Λαχείου, αυτό θα εξεταστεί στο πλαίσιο της ιεράρχη-
σης των αναγκών πανελλαδικά, στη συγκεκριµένη εξαιρετικά δύ-
σκολη δηµοσιονοµικά παρούσα κατάσταση.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς σας ευχαρι-

στούµε, κυρία Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι

από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας,
αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΥ ΒΕΝΙΖΕΛΟΥ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
τριάντα ένας µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί
από το µειονοτικό ιεροσπουδαστήριο Εχίνου Ξάνθης και το Γυ-
µνάσιο Σαµοθράκης Έβρου, το οποίο φιλοξενείται στην Αθήνα
στο πλαίσιο εκπαιδευτικού προγράµµατος που οργανώνει το
Ίδρυµα της Βουλής.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Προχωράµε στη συζήτηση της τέταρτης µε αριθµό 653/13-04-
2010 επίκαιρης ερώτησης του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού κ. Μαυρουδή Βορίδη προς την Υπουργό Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την Ανα-
θεώρηση του Περιφερειακού Σχεδιασµού για τη διαχείριση των
απορριµµάτων κ.λπ.

Συγκεκριµένα η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου
έχει ως εξής:

«Σύµφωνα µε τις τελευταίες πληροφορίες που  µεταφέρονται
από τον νέο Γραµµατέα της Περιφέρειας Αττικής επίκειται η
έναρξη εργασιών για την δηµιουργία ΧΥΤΑ Κερατέας.

Πλην όµως η πραγµατικότητα σχετικά µε τη διαχείριση απορ-
ριµµάτων στην Αττική είναι η ακόλουθη:

1. Η Ελλάδα δεν έχει συµµορφωθεί στις διατάξεις της οδηγίας
1999/31/26-4-1999 για την µείωση των βιοαποδοµήσιµων αστι-
κών αποβλήτων.

2. Οι ΧΥΤΑ θεωρούνται ξεπερασµένοι ως µέθοδοι διαχείρισης
απορριµµάτων.

3. Μέχρι σήµερα µελέτες υφίστανται µόνο για την κατασκευή
ΧΥΤΑ, όχι Ολοκληρωµένων Εγκαταστάσεων ∆ιαχείρισης Απορ-
ριµµάτων (ΟΕ∆Α).

4. ∆εν έχουν εκτελεστεί άλλα έργα του Περιφερειακού Σχε-
διασµού (π.χ. σταθµοί µεταφόρτωσης).

5. Ο χώρος που προγραµµατίζεται η κατασκευή του ΧΥΤΑ Κε-
ρατέας είναι χώρος αρχαιολογικός, όπου βρίσκεται το ιστορικό
µνηµείο του Οβριοκάστρου.

6. Η εµπειρία από τον ΧΥΤΑ Γραµµατικού δείχνει ότι ο σχεδια-
σµός αυτός υλοποιείται µόνο µετά τον ανηλεή ξυλοδαρµό των
κατοίκων κατά την κατοχή της περιοχής από δυνάµεις των ΜΑΤ;

Ερωτάται η κυρία Υπουργός:
Μετά από όλα αυτά, επιµένετε ακόµη στην εφαρµογή του Πε-

ριφερειακού Σχεδιασµού ή εξετάζετε το ενδεχόµενο αναθεώρη-
σής του προκρίνοντας άλλες, πιο σύγχρονες, πιο επαρκείς, πιο
φιλικές περιβαλλοντικά, πιο πρόσφορες κοινωνικά λύσεις για την
διαχείριση των απορριµµάτων;».
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Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Αθανάσιος Μω-
ραΐτης.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κατ’ αρχάς, κύριε συνάδελφε, να ξεκαθαρίσουµε τα πράγµατα
που ισχύουν στον τοµέα της διαχείρισης των απορριµµάτων. Την
ευθύνη για τη διαχείριση των αστικών απορριµµάτων έχουν οι
Οργανισµοί Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Οι ΟΤΑ θα πρέπει να πράτ-
τουν σύµφωνα µε το εγκεκριµένο Περιφερειακό Σχέδιο ∆ιαχεί-
ρισης Στερεών Αποβλήτων, το οποίο συντάσσει και εγκρίνει η
εκάστοτε περιφέρεια. Φυσικά το ΠΕΣ∆Α πρέπει να είναι σύµφωνο
µε τις βασικές κατευθύνσεις και αρχές που θέτει ο Εθνικός Σχε-
διασµός ∆ιαχείρισης Στερεών Αποβλήτων, τον οποίο αναπτύσ-
σει και εγκρίνει το ΕΠΕΚΑΒ.

Ο σχεδιασµός που είναι εν ισχύι επί του παρόντος, εγκρίθηκε
µε την ΚΥΑ 50/910/2003. Ο σχεδιασµός αυτός έχει ενσωµατώσει
όλες τις ευρωπαϊκές κατευθύνσεις και προδιαγραφές της Κοι-
νοτικής Περιβαλλοντικής Πολιτικής και Νοµοθεσίας.

Το ΠΕΣ∆Α Αττικής δεν περιλαµβάνει ΧΥΤΑ, αλλά ΟΕ∆Α, δη-
λαδή Ολοκληρωµένες Εγκαταστάσεις ∆ιαχείρισης Αποβλήτων.
Μια ΟΕ∆Α περιλαµβάνει κέντρο ανακύκλωσης, µονάδα κοµπο-
στοποίησης οργανικών υλικών, µονάδα επεξεργασίας σύµµικτων
αστικών στερεών αποβλήτων και τέλος, για τα υπολείµµατα που
αποµένουν απ’ όλα τα παραπάνω και ΧΥΤΗ.

Στην Αττική έχουν προβλεφθεί από τον ΠΕΣ∆Α να γίνουν τρεις
ΟΕ∆Α. ∆υστυχώς, µέχρι σήµερα υπάρχει µόνο ο ΧΥΤΗ στα Νέα
Λιόσια, ο οποίος δέχεται το φορτίο ολόκληρης της Αττικής. Και
δυστυχώς, επειδή δεν έχουν ακόµη υλοποιηθεί τα υπόλοιπα έργα
µε ευθύνη της προηγούµενης κυβέρνησης, όπως καλά γνωρί-
ζετε, τελικά έχει καταλήξει σήµερα να λειτουργεί ως ΧΥΤΑ.

Για το σκοπό αυτό είναι κρίσιµης σηµασίας να κατασκευα-
στούν όλα τα έργα που προβλέπονται στον ΠΕΣ∆Α Αττικής, ώστε
να σταµατήσει επιτέλους αυτή η κατάσταση µε τους ΧΥΤΑ και
όλα τα συνεπαγόµενα προβλήµατα που επιφέρουν.

Για όλα τα έργα διαχείρισης αποβλήτων που προβλέπεται να
υλοποιηθούν στην Αττική έχουν γίνει σχετικές περιβαλλοντικές
µελέτες, έχουν γνωµοδοτήσει οι αρµόδιες υπηρεσίες και γενικά
έχει τηρηθεί όλη η νόµιµη διαδικασία για την υλοποίησή τους.

Όσον αφορά το γεγονός της ύπαρξης αρχαιολογικού χώρου
στην ευρύτερη περιοχή, έχει ληφθεί σχετική µέριµνα κατά την
έγκριση των περιβαλλοντικών όρων του έργου. Έχουν δηλαδή
προβλεφθεί όλες οι απαιτούµενες τεχνολογικές λύσεις και τε-
χνικά µέτρα, ώστε να ελαχιστοποιείται η επιβάρυνση του περι-
βάλλοντος και να µην υπάρξει κίνδυνος επίδρασης της
ευρύτερης περιοχής του Οβριοκάστρου.

Και επειδή υπάρχει µια έντονη δυσπιστία, δηλώνω ξεκάθαρα
πως για όλα τα έργα αυτά έχουν προβλεφθεί τα απαιτούµενα
κονδύλια στο ΕΠΠΕΡΑΑ του ΕΣΠΑ, καθώς και από άλλες πηγές,
όπως το Ταµείο Συνοχής και το ΠΕΠ Αττικής. Τα έργα αυτά – και
αυτή είναι η πρόθεση της Κυβέρνησης – είναι να ξεκινήσουν το
2010, ώστε επιτέλους η επίλυση αυτού του χρόνιου προβλήµα-
τος της Αττικής να πάρει τέλος.

Κλείνοντας, θα αναφέρω ότι στο ΥΠΕΚΑ προβαίνουµε σε όλες
τις νόµιµες διαδικασίες ελέγχου και αντιµετώπισης των περιβαλ-
λοντικών προβληµάτων σε συνεργασία µε τα αρµόδια Υπουρ-
γεία.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε πολύ

τον κύριο Υπουργό.
Ο κ. Βορίδης, ο ερωτών Βουλευτής, έχει το λόγο για τρία

λεπτά να αναπτύξει την ερώτησή του.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Υφυπουργέ, το ζήτηµα της

διαχείρισης των απορριµµάτων είναι πολύ σηµαντικό, για να κρυ-
φτούµε πίσω από λεγκαλισµούς και πίσω από εµµονές σε νοµο-
θετηµένα πράγµατα, τα οποία όµως µέχρι σήµερα έχει
αποδειχτεί ότι δεν έχουν λειτουργήσει.

Στο πλαίσιο – ξανά λέω – της συνέχειας του κράτους δεν έχει
σηµασία πώς επιµερίζονται οι ευθύνες πολιτικά, τουλάχιστον όχι

γι’ αυτό που ενδιαφέρει τον πολίτη, που είναι η αποτελεσµατική
διαχείριση των απορριµµάτων, χωρίς ταυτόχρονα να καταστρέ-
φεται το περιβάλλον.

Εσείς µόνος σας οµολογείτε ότι αυτά τα οποία προβλέπονται
στον Περιφερειακό Σχεδιασµό δεν υπάρχουν. Αυτά είναι κάτι
µαύρα γράµµατα τυπωµένα σε ένα χαρτί. Μπορεί να προβλέπο-
νται ΟΕ∆Α, δεν υπάρχει πουθενά ΟΕ∆Α, δεν υπάρχει καν ΟΕ∆Α
στα Λιόσια. ∆εν υπάρχει εποµένως καµµία Ολοκληρωµένη Εγκα-
τάσταση ∆ιαχείρισης Απορριµµάτων.

Και την ώρα δεν έχουµε φτιάξει τα Λιόσια, θα µου επιτρέψτε να
πω, πηγαίνουµε και ανοίγουµε την υπόθεση του Γραµµατικού και
ανοίγουµε την υπόθεση της Κερατέας.

Τι εννοείτε «δυσπιστία»; Είναι προφανής η δυσπιστία των κα-
τοίκων. ∆εν υπάρχει µάλλον καµµία δυσπιστία. Υπάρχει η από-
λυτη πεποίθηση, λόγω πια της συλλογικής εµπειρίας, ότι εκεί
πρόκειται να φτιαχτούν χωµατερές, εκσυγχρονισµένου τύπου,
ΧΥΤΑ, αλλά χωµατερές. Και όλοι το ξέρουµε αυτό κι εσείς το ξέ-
ρετε αυτό.

Μη συζητάµε για κάτι το οποίο δεν υφίσταται εκεί που υπάρ-
χει εγκατάσταση – το τονίζω. Θα υπάρξει εκεί που σήµερα φτιά-
χνεται µια εγκατάσταση στο Γραµµατικό ή προβλέπεται να
φτιαχτεί µια εγκατάσταση; Ένα αυτό.

Εγώ δεν συζητώ το ζήτηµα της χρηµατοδοτήσεως. Το ζήτηµα
της χρηµατοδοτήσεως είναι δευτερεύον. Εγώ λέω το εξής: γιατί
επιτέλους, όταν έχει ξεπεραστεί, ξαναλέω, τεχνικά αυτή η λύση,
υπάρχει σήµερα; Γιατί ο Περιφερειακός Σχεδιασµός είναι ένα νο-
µοθέτηµα το οποίο µετράει ήδη εφτά χρόνια ζωής. Τελείωσε
αυτό, έληξε, δεν συνέβη. Γιατί δεν συνέβη; Γιατί δεν λειτούργησε
γρήγορα το Συµβούλιο της Επικρατείας, γιατί δεν λειτούργησε
γρήγορα η διοίκηση, για τον α’ ή β’ λόγο δεν συνέβη.

Η ερώτηση τώρα είναι η εξής: η στάση του Υπουργείου σας
είναι ότι, ξέρετε, έχουµε ένα νοµοθέτηµα του 2003, έχουµε µια
εµπειρία ότι τίποτα από αυτά τα οποία προβλέπει το νοµοθέτηµα
του 2003; Παρεµπιπτόντως προβλέπει και πολλά πράγµατα για
τον Περιφερειακό Σχεδιασµό που δεν έχουν γίνει. ∆εν είναι µόνο
οι δύο ΧΥΤΑ Γραµµατικού και Κερατέας. ∆εν είναι µόνο οι ΟΕ∆Α,
που πολύ σωστά λέτε ότι δεν έχουν γίνει κι εγώ σας λέω ότι δεν
υπάρχει και χρηµατοδότηση.

Ευρωπαϊκή χρηµατοδότηση πάντως –και ψάξτε το– στις απο-
φάσεις υπάρχει µόνο για τους ΧΥΤΑ. Γι’ αυτά έχετε λεφτά. ∆εν
έχετε χρήµατα για ΟΕ∆Α. ∆είτε τι έχει εγκριθεί από την Ευρω-
παϊκή Ένωση. Και σας το λέω, το ξέρω πολύ καλά το ζήτηµα,
γιατί έχω κάνει αναφορά για το συγκεκριµένο ζήτηµα και στην
Επιτροπή Αναφορών του Ευρωπαϊκού Κοινοβούλιου, για να ελεγ-
χθεί γιατί, ενώ δεν υπάρχει τίποτα απ’ όλα αυτά, παρ’ όλα αυτά
εξακολουθεί να υφίσταται και η χρηµατοδότηση της Ελλάδος
στο ζήτηµα αυτό, η οποία κατά την άποψή µου σαφώς και πρέ-
πει να ελεγχθεί. Και ήδη έχει ανασταλεί, αλλά εν πάση περιπτώ-
σει, πρέπει να διακοπεί, πρέπει να χαθεί αυτή η χρηµατοδότηση,
δεν το συζητάµε καθόλου.

Εγώ, λοιπόν, εκείνο το οποίο λέω είναι κάτι απλό: το Υπουργείο
αντί να κάτσει να εγκύψει στην πραγµατικότητα της διαχείρισης
των απορριµµάτων ειδικά για την Αττική, εκείνο που λέει είναι ότι
έχουµε το νόµο του 2003; Μα, αυτό είναι ο λεγκαλισµός και αυτό
είναι που δεν πρέπει να ακούγεται στη Βουλή. Αυτό µπορεί να το
πει το Συµβούλιο της Επικρατείας, δεν µπορεί να το πει ο Υπουρ-
γός.

Ο Υπουργός πρέπει να έρθει να πει σήµερα – αυτό να ισχυρι-
στείτε – ότι καλώς καµωµένος είναι ο περιφερειακός σχεδιασµός
του 2003. Αλλά εκεί φέρτε και κανένα επιχείρηµα.

Ελάτε να µας πείσετε γιατί ακόµη δεν έχουµε ΧΥΤΑ. Ελάτε να
µας πείσετε γιατί ακόµα δεν προχωράµε σε άλλες µορφές δια-
χείρισης. Ελάτε να µας πείσετε γιατί πρέπει να καταστρέψουµε
περιοχές την ώρα που έχουµε άλλες επαρκείς λύσεις. Αυτό είναι
που θα έπρεπε να είναι η δική σας απάντηση, εάν η θέση του
Υπουργείου σας είναι ότι εµµένετε στον περιφερειακό σχεδια-
σµό για να είστε δικαιωµένοι. Και σήµερα που µιλάµε, κύριε Πρό-
εδρε, ακόµα υπάρχουν ΜΑΤ στο Γραµµατικό. ∆εν µπορεί να πάει
κόσµος στο σπίτι του. Υπάρχουν κλεισµένοι δρόµοι και αυτό γί-
νεται για µήνες. Τη στιγµή της έξαρσης της εγκληµατικότητας,
πρέπει στο Γραµµατικό να έχουµε ανθρώπους για να επιβάλουν

5844 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ]]Θ’ - 16 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2010                                                                                               5845

ουσιαστικά κάτι το οποίο έχει απορρίψει η κοινωνία. 
Και τελειώνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε, και µε συγχωρείτε για

τη κατάχρηση του χρόνου. Εγώ διερωτώµαι: Για πόσο καιρό θα
µείνουν τα ΜΑΤ; ∆ιότι, όπως αντιλαµβάνεστε, η αποκοµιδή των
απορριµµάτων δεν θα σταµατήσει µε τη κατασκευή του έργου.
Θα συνεχίσει. Θα παραµένουν εκεί διµοιρίες εσαεί, προκειµένου
να φυλάνε ένα έργο το οποίο είναι ξεκάθαρο ότι ακριβώς επειδή
είναι αδικαίωτο και δεν έχει καµία σχέση µε τη συλλογική, κοι-
νωνική συνείδηση της περιοχής και  δεν εξυπηρετεί και τη δια-
χείριση των απορριµµάτων, προφανώς εξεγείρει τους κατοίκους;

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστώ, κύριε Βο-

ρίδη. 
Ο  Υφυπουργός Περιβάλλοντος κ. Μωραϊτης έχει το λόγο για

να δευτερολογήσει για τρία λεπτά. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε. 

Αγαπητέ συνάδελφε, κύριε Βορίδη, στην τοποθέτησή µου
πάνω στα ερωτήµατα σας ήµουν ξεκάθαρος και προσπάθησα σε
λίγο χρονικό διάστηµα να ξεδιπλώσω –αν θέλετε- και τις προθέ-
σεις αλλά και τις πρωτοβουλίες τις οποίες έχουµε  πάρει µέχρι
σήµερα. 

Το πιο εύκολο για µας πάνω σε αυτό το θέµα το οποίο καίει –
και εγώ θα συµφωνήσω µαζί σας- θα ήταν να κρυφτούµε πίσω
από το δάχτυλό µας, να πούµε ότι για όλα φταίει η προηγούµενη
κυβέρνηση, οι καθυστερήσεις, η έλλειψη στρατηγικής, οι παλι-
νωδίες, η αλλαγή κάποια στιγµή του περιφερειακού σχεδιασµού
που έγινε το 2006 και όλα αυτά που δηµιούργησαν αυτό το πρό-
βληµα. 

Πολύ υπεύθυνα, σοβαρά και εκτιµώ αποτελεσµατικά -και θα
φανεί σύντοµα- αυτή η Κυβέρνηση αυτήν τη ζεστή «πατάτα» την
παίρνει στα χέρια της, προσπαθεί να δώσει λύσεις και θα δώσει
λύσεις. 

Εγώ θα συµφωνήσω µαζί σας και σε κάτι άλλο: Είπατε ότι
υπάρχουν σήµερα λύσεις που µπορούµε να έχουµε καλύτερο
αποτέλεσµα. Εγώ θα συµφωνήσω µαζί σας. Η τεχνολογία προ-
χωράει και δεν νοµίζω ότι κανείς σήµερα κλείνει τα µάτια στην
τεχνολογία η οποία βαδίζει µπροστά και φέρνει βεβαίως καλύ-
τερα αποτελέσµατα. 

Θέλω να πω λοιπόν και να διαβεβαιώσω και εσάς, αλλά πάνω
απ’ όλα τους πολίτες της Αττικής, ότι αυτός ο τόπος έχει µια Κυ-
βέρνηση που βλέπει το πρόβληµα από κοντά, προγραµµατίζει
συγκεκριµένες δράσεις και συγκεκριµένα έργα και στόχος µας
είναι να λύσουµε ένα µεγάλο πρόβληµα το οποίο έχει ταλανίσει
αρκετά τους πολίτες της Αττικής τα τελευταία χρόνια. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε, κύριε Υπουργέ. 
Θα µου επιτρέψετε και εµένα ως Βουλευτή Αττικής που ασχο-

λείται περισσότερο ίσως από οποιονδήποτε άλλο µέσα σε αυτήν
την Αίθουσα, -τουλάχιστον για τριάντα χρόνια-  µε τα απορρίµ-
µατα της Αττικής και επειδή κατάγοµαι από την Ελευσίνα και το
Θριάσιο να πω δυο λόγια. 

Οι χωµατερές αυτές που αναφέρθηκαν είναι µέσα στο Θριά-
σιο. Η χωµατερή αυτή τη στιγµή, δηλαδή, ο ΧΥΤΑ Φυλής είναι

πίσω από το βουνό. Ο γεωγραφικός χώρος είναι του Θριασίου. 
Οι επιλογές που έγιναν, κύριε Υπουργέ, και µε τον τρόπο που

λειτούργησαν δεν ήταν οι ενδεδειγµένες. Σίγουρα δεν ρωτήθηκε
η Τοπική Αυτοδιοίκηση και αγνοήθηκε εντελώς η θέληση των κα-
τοίκων, κάτι που είναι πρωταρχικό σύµφωνα και µε τις κοινοτικές
οδηγίες. 

∆εύτερον: Αυτή τη στιγµή συγκεντρώνονται στο ΧΥΤΑ της
Φυλής τα 2/3 των σκουπιδιών όλης της χώρας γιατί έρχονται από
το Γύθειο, τη Σύρο και –αν θέλετε- το µεγαλύτερο µέρος της
Ηπειρωτικής Ελλάδας. Αυτό είναι απαράδεκτο. Και έρχονται µε
διάφορες µεθοδεύσεις που εσείς τις ξέρετε πάρα πολύ καλά,
κύριε Υπουργέ. 

Τρίτον: Αυτή η κατάσταση, κύριε Υπουργέ, η τραγική που έχει
δηµιουργηθεί στην περιοχή του Θριασίου, της Φυλής- Άνω Λιο-
σίων, πάει τώρα να δηµιουργηθεί και σε άλλες περιοχές. ∆ικαιο-
λογηµένα οι κάτοικοι αντιδρούν και αντιστέκονται. ∆υστυχώς,
ενώ φωνάζουµε από χρόνια, αυτό τον περιφερειακό σχεδιασµό
ο οποίος ήταν από γεννησιµιού του ξεπερασµένος, αναθεωρή-
στε τον, ξεκινήστε από µηδενική βάση, είναι κάτι που δεν εισα-
κούστηκε. Υπάρχουν άλλες µελέτες, υπάρχουν προτάσεις, θα
µπορούσαν να είχαν γίνει πολλά και τώρα έχουµε φτάσει όχι στο
παρά πέντε αλλά στο και πέντε και προσπαθούµε να σωθούµε
τραβώντας τα µαλλιά µας, δίνοντας λύσεις οι οποίες δυστυχώς
θα διαιωνίσουν τα προβλήµατα, κύριε Υπουργέ. 

∆εν θα ήθελα να προχωρήσω περισσότερο και να κάνω κατά-
χρηση του χρόνου. Ελπίζω να πρυτανεύσουν και άλλες  λογικές
και να υπολογιστούν και αυτές οι απόψεις. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου  και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής των Ελλήνων σαράντα επτά µαθητές και µαθή-
τριες και τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί από το 2ο Γυµνάσιο
Σκύδρας Πέλλας. 

Η Βουλή τους καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Η πέµπτη µε αριθµό 645/13-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστέρας κ. ∆ηµητρίου
Παπαδηµούλη, προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε τη µείωση κατά 10% των
αναπηρικών επιδοµάτων βάσει του ν. 3833/15-3-2010 κ.λπ. δε συ-
ζητείται λόγω κωλύµατος του Υπουργού και διαγράφεται. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων. 

∆έχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 12.38’ λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή ∆ευτέρα 19 Απριλίου 2010 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό
έλεγχο: α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση της
υπ’ αριθµ. 24/20/25-2-2010 επίκαιρης επερώτησης Βουλευτών
της Νέας ∆ηµοκρατίας προς την Υπουργό Περιβάλλοντος και
Κλιµατικής Αλλαγής, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει
διανεµηθεί.

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ                                                                                 ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ       


